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Nedeľný stôl
   Tento rok sme boli nepríjemne zaskočení, keď sa už v polovici no-
vembra rozsvietili vianočné výzdoby, rozozvučali sa vianočné koledy 
a veľké supermarkety spustili preteky, kto bude tento rok prvý vo fi-
nančnom zisku. Určite sa zhodneme, že tieto vianočné sviatky odštar-
tovali vo veľkom predstihu.
   My skôr narodení to chápeme, ako narušenie stáročiami zaužíva-
ných životných cyklov prírody prepojených v súlade so zvykmi sláve-
nia najkrajších sviatkov roka – Vianoce.
   Advent(4 týždne do Vianoc)bol obdobím spojenia života a času na 
hodnotenie spolunažívania v našich rodinách.
   Všetci sa stále niekam ponáhľame, ledva pozdravíme a už sme na 
ceste do práce , či školy. Večer sa vraciame vyčerpaní, po večeri za-
píname televízory a vyžadujeme kľud, hoci na nás čakajú naše deti 
a tie deti sa chcú s rodičmi podeliť o svoje zážitky a problémy, ktoré 
prežívajú vo svojom svete. Žiaľ nenájde sa v rodine v danej chvíli nik, 
kto by ich vypočul, dal radu, či pochopenie – všetci sú ticho – žiaden 
dialóg, ktorý by ich naučil, ako sa majú vyjadrovať a  prejaviť svoje 
city. Deti najčastejšie počujú od svojich rodičov vetu: „Choď sa hrať 
do svojej izby“ a to je začiatok aj koniec rozhovoru. Potom dieťa necíti 
to najpodstatnejšie, že ho rodičia a súrodenci majú radi.
   Najlepším miestom na dialóg pre rodinu je pri spoločnom stole. My 
starší sme zažili, keď sa spoločne jedávalo najmä v nedeľu, kedy sme 
sa všetci stretli a každý sa snažil prísť načas, lebo vedel, že ho všetci 
čakajú. Nedeľa bola pre nás dňom sviatočným, keď sme sa stretli všet-
ci spolu pri jednom stole. Mama navarila obľúbené jedlá, najedli sme 
sa  a po obede sme pri stole všetci zotrvali. Otec sa nás pýtal, ako sa 
nám vodilo v škole, alebo pri hre futbalu. Mama nám určila pomocné 
práce v dome, či v záhrade, napríklad riady sme umývali my deti. Otec 
na záver porozprával svoje zážitky z detstva, ktoré sme všetci milovali 
a nedeľná siesta končila otcovým poučením: „Drahé deti, nezabudni-

Čas vianočný, čas zázračný
   Blížia sa najkrajšie sviatky roka – Vianoce. K sviatočnej atmosfére 
patria vianočné príbehy,  v ktorých ožíva skutočné kúzlo sviatkov, 
príbehy o láske, priateľstve, rodine a vianočných zázrakoch, ktoré  
nám navodia tú pravú sviatočnú atmosféru.  Viete, ktorý darček si 
dlhodobo drží prvenstvo medzi vianočnými 
No predsa kniha! Vydavateľstvá  

čitateľov. Ponúkam vám tipy na niektoré z nich.

Knižný adventný kalendár
   Kedysi sme boli radi, keď sme v obchode zohnali adventný 
kalendár s nie práve najkvalitnejšou čokoládou. Doba sa zmenila a 
dnes máme na výber kalendáre s kozmetikou, s hračkami, ale aj 
kalendáre vo forme knihy. Čakáme na Vianoce alebo titul Vianoce 
prichádzajú aj vo svete rozprávok sú veľkoformátové leporelá, 
ktoré deti spre-vádzajú počas čakania na Vianoce. Prvá kniha - 
Čakáme na Vianoce obsahuje nádherné ilustrácie slovenských reálií 
ako Bilíková chata či Hlavné námestie v Bratislave  

tradičných slovenských zvykoch alebo návody 
na zostrojenie 

i Snehu
lienke a v okienkach 
sú ukryté recepty na 
vianočné dobroty, 
ale tiež QR kódy, 
ktoré vás prelinkujú 
na vianočné pesničky 
uložené a streamo
vacej službe Spotify. 
Knižné adventné 
kalendáre ú nádher
ným a hlavne praktic

te, že všetko čo urobíte, či dobré, či zlé, musíte povedať v prvom rade 
svojim rodičom a oni vám vždy pomôžu – nielen kamarátom.  Takto 
nám bolo dedičstvo našich starých otcov odovzdané a  my sme ho 
neskôr odovzdali svojim deťom. Odchádzali sme od stola plní poko-
ja, dôvery a radosti, lebo sme vedeli, že rodičia, ako aj súrodenci nás 
majú radi a nemusel nám to nikto hovoriť.
   Pri stole sa tvorí rodina, ktorá dáva základ deťom. Takto sa tvoria roz-
hovory, nadväzujú kontakty. Rodina má byť miestom, kam sa všetci 
ponáhľame, lebo na nás čakajú tí, s ktorými máme spoločné zážitky. 
Nedajme si zobrať ten náš stôl, spoločné rozhovory, spoločné preží-
vanie a to vytvorí základ našich spomienok, ktorými sú naplnené srd-
cia všetkých nás, najmä počas vianočných sviatkov. Nech tie sviatky 
nie sú preplnené len jedlom a inými dobrotami, ale najmä spoločným 
prežívaním radosti a pokoja, ktoré tieto sviatočné chvíle prinášajú. To 
Vám zo srdca praje   

„  nie je nikdy bez radosti“, povedala N a objala pochybujúce-
ho. „ nie je nikdy bez plodov“, povedala V a objala netrpezli-
vého. „ nie je nikdy bez bolesti“, povedala veverička a objala ježka.

Vianočná klasika
  Najznámejší sviatočný príbeh Charlesa Dickensa - Vianočná koleda sa 
dočkal viacero knižných i filmových spracovaní. Vydavateľstvo Tatran 
ho ponúka v nádhernom prevedení s ilustráciami svetovo uznávanej 
ilustrátorky Lisy Aisato. Príbeh Ebenezera Scrooga, ktorého navštívia 
traja duchovia, nesmie chýbať v žiadnej knižnici.

Kniha s listami
   Pútavá detská vianočná kniha má byť spojením zaujímavého príbe-
hu, krásnych ilustrácií a kreatívneho spracovania. Všetky tieto atribú-
ty spĺňa kniha Listy od Félixa, v ktorej stratený plyšový zajačik cestuje 
po celom svete a svojej kamarátke Sofii posiela listy. Tie sú skutočné 
a sú zabudované priamo v knihe. Malý čitateľ si tak vyberie z obálok 
listy, v ktorých sa dozvie o ceste na Mesiac, o Austrálii či Arktíde. Kni-
ha sa odporúča pre deti od 4 rokov, ale určite zaujme aj tie staršie.

Zabudnuté rozprávky
   Vydavateľstvo Tatran tento rok vydalo túto unikátnu knihu. Ako už 
samotný názov napovedá, ide o  zbierku rozprávok, ktoré doposiaľ 
neboli knižne publikované. Zberateľka ľudových rozprávok Amália 
Sirotková bola popri Dobšinskom či Rimavskom nedocenená a  jej 
rozprávky boli len sporadicky uverejnené v dobových časopisoch. Te-
raz máme jedinečnú možnosť prečítať si nové „zabudnuté“ 
rozprávky, v ktorých vystupujú nadprirodzené bytosti, bosorky, 
nechýbajú odvážni junáci a krásne devy. Príbehy sú určené pre 
staršie deti, keďže obsahujú často veľmi naturalistické detaily. Text je 
doplnený nádhernými realistickými ilustráciami Zsolta Lukácsa, ktoré 
dávajú knihe Zabudnuté rozprávky punc tajomnosti a starobylosti.

   Verím, že som vás uvedenými knihami zaujala a ak sa rozhodnete si 
ich kúpiť, isto Vám spríjemnia vianočné sviatky. Vďaka knihám sa 
dozviete zaujímavé informácie, ale zároveň dáte deťom to 
najcennejšie – spoločne strávený čas pri ich čítaní.

Bc. Viera Kopčová 
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Mikuláš, čo nám dáš ?
   Čas plynie rýchlo. Prebehol ďalší rok a my sme na Námestí oslobo-
denia v našej obci 7.12.2024 znova privítali Mikuláša.
   Jeho samotnému príchodu predchádzala poctivá príprava, za čo 
môžeme poďakovať kultúrnej komisii, ako aj pracovníkom obce. 
V dostatočnom predstihu bol osadený a vyzdobený vianočný strom, 
pár dní pred samotným podujatím sa pristavilo a vyzdobilo pó-
dium, rozmiestnili sa stoly a lavice pre trhovníkov a predajcov svia-
točných produktov a občerstvenia. 
   Od obedňajších hodín už na mieste konania panoval živý ruch, 
kedy sa rozkladala technika, predajcovia aranžovali svoje stánky, 
nazvučovala sa kapela a dolaďovali sa posledné detaily. Vzduchom 
sa vanuli dobre známe vône punčov, vareného vínka a čaju, ako aj 
cigánskych pečienok, či iných dobrôt a pokrmov.
   O 15:00 boli odštartované Vianočné trhy. Dobrú náladu zabezpe-
čovali spočiatku reprodukované vianočné melódie a následne songy 
osvedčenej hudobnej skupiny TREVIS, ktorá u nás vystúpila už pred 
rokom. Veď načo meniť niečo, čo funguje ? Ich hudba nás sprevádza-
la prakticky celým podujatím.
   O 16:00 všetkých návštevníkov oficiálne privítala predsedníčka kul-
túrnej komisie pani Beáta Miškolciová a zároveň uviedla vystúpenie 
speváckych skupín Hochštetňan a Hochštetko. Nasledovalo vystúpe-
nie detí z materskej a základnej školy a potom už nadišiel moment, 
na ktorý všetci netrpezlivo čakali - príchod samotného Mikuláša spo-
lu so svojimi pomocníkmi -anjelmi a čertom. 
   Ale akosi sa mu nechcelo a deti ho opakovane museli vyzývať hla-
sitým pokrikom. So stupňujúcim sa krikom to prišlo a prišiel Mikuláš. 
Pardon, neprišiel, tentokrát sa aj so svojimi pomocníkmi doviezol 
krásne vyzdobeným kočom, ťahaným statným vraníkom. Deti boli vo 
vytŕžení a radostne ho vítali pokrikmi a mávaním. Mikuláš, spoločne 
s pomocníkmi vystúpili na pódium, všetkých pozdravil a poďakoval 
za vrelé privítanie. Popýtal sa detí, či poslúchali a keďže všetky svor-
ne hlasitým krikom potvrdili, že áno, rozhodol sa, že ich všetky ob-
daruje. Ale predsa len ešte niečo chýbalo a tým bol vianočný strom, 
ktorý bol síce pekne vyzdobený, ale – nesvietil. Aby sa dielo poda-
rilo, Mikuláš sa rozhodol, že mu deti musia pomôcť vianočný strom 
rozsvietiť a po spoločnom odpočítavaní sa to aj podarilo. Samotné 
preberanie balíčkov sa konalo pod pódiom, kde už bolo pre Mikuláša 
prichystané krásne vysvietené kreslo. K tomu sa rozozneli vianočné 
melódie v podaní trevisákov a atmosféra bola dokonalá. 
   Trevisáci bavili prítomných až do samého konca napriek chladu, 
ktorý im začínal zachádzať za nechty. Ľudia sa bavili, deti sa tešili, 
spoločne sa fotili pri mikulášskom kresle a keď sa takmer všetko po-
jedlo a popilo, pomaly sa rozišli domov.  
   Čo dodať ? O rok sa vidíme zas, keď nás znova navštívi Mikuláš.

 Marián Kohút 
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Lampiónový sprievod
   Tento rok sme si vybrali pre náš už tradičný lampiónový sprievod 
trošku netradičný deň a  to nedeľu 10. novembra 2024. Chceli sme 
spojiť príjemné s užitočným a urobiť aj pekné tvorivé dielničky pre 
deti. S  týmto nápadom prišla členka našej kultúrnej komisie Eliška 
Tokošová, ktorá si doma spolu s  jej detičkami otestovala výrobu 
lampiónov a nás všetkých potom poctivo inštruovala, ako si takýto 
lampión vyrobiť. Počas tvorivých chvíľ nám hral náš DJ Marián Kohút 
a ostatní členovia kultúrnej komisie spolu s p.  nám zatiaľ varili 
skvelý čajík a  varené vínko. Mamičky postupne prinášali pre 
všetkých maškrty, ktoré sme my stíhali popri práci pojedať a zapíjať 
čajíkom. Za každý vyrobený lampión bola sladká odmena vo forme 
krásne tematicky vyzdobeného medovníčku od medovnikárky pani 
Šimuničovej. Na záver sme si urobili ešte spoločnú fotku všetkých 
krásnych lampiónov a pomaly sa presúvali von, kde sme odštarto-

vali už našu tradičnú trasu v sprievode našich dobrovoľných hasičov 
a veselej hudby.
   Opäť prišlo množstvo ľudí a veľmi ma teší, že v našom sprievode nie 
sú len rodiny s deťmi, ale aj starší ľudia, ktorí majú chuť sa prejsť a byť 
v spoločnosti detí. Pre mňa osobne to bol pekný zážitok, lebo som 
mohla stráviť spoločné chvíle nielen so svojou dcérou počas robenia 
lampiónu, ale aj podať pomocnú ruku chlapčekovi, ktorý len cez dve-
re nakúkal, čo robíme, ale nemal odvahu vstúpiť. Tak som šla za ním, 
lebo bol už sklamaný na odchode, pozvala  ho k nám a pomohla mu 
vyrobiť lampión. Na tú vďačnosť v jeho očiach nikdy nezabudnem. 
Pre mňa to bol najkrajší moment celej akcie.
   Chcela by som sa poďakovať všetkým, ktorí mi s touto akciou po-
máhali a pomáhajú  pán  starost , členo  kultúrnej komisie,  

, naši  hasičo , mamičk  ako aj Vám všetkým, ktorí ste 
prišli medzi nás.  Ďakujem!

        Elena Vinceková
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Deň úcty k starším – posedenie pre 
dôchodcov.
  Mesiac Október je snáď najväčším symbolom jesene. Je mesiacom, kedy 
príroda naberá na svojej kráse plnosťou rozmanitých farieb a je ako dô-
chodkový vek - jeseň života, životné obdobie, ktoré so sebou prináša do-
zrievanie múdrosti, skúsenosti, ale aj radosti a bolesti. 
   História mesiaca Október sa píše od roku 1990, kedy bol vyhlásený Val-
ným zhromaždením Organizácie spojených národov za Mesiac úcty k star-
ším a 1. október za Medzinárodný deň starších. My však vieme, že na pre-
javenie úcty a pozornosti nestačí deň ani mesiac. Uvedomovať si hodnotu 
a potrebu seniorov v spoločnosti je nutné neustále, pretože vždy majú čo 
dať a povedať nám ostatným.
   Aj my v našej obci sme si toho plne vedomí a pri tejto príležitosti pra-
videlne organizujeme podujatie, kde sa im chceme aspoň takýmto spô-
sobom odvďačiť a dať im na vedomie, že s nimi neustále rátame a máme 
ich radi. Tento rok sme pre nich pripravili spoločenské podujatie na sobotu 
26.10.2024.
  Od doby, kedy sa jednou z našich družobných obcí stala obec Vedrovice, 
radi vždy privítame aj ich seniorských zástupcov, ktorí aj tento rok pozva-
nie s radosťou prijali. Vedrovičania dorazili v poobedňajších hodinách, aby 
mali trochu času sa pripraviť a občerstviť pred samotným zahájením pod-
ujatia.
   Krátko po 15-tej hodine to celé vypuklo a kultúrny dom sa zaplnil snáď do 
posledného miesta. Postupne sa návštevníkom prihovorili predsedníčka 
JDS pani Valéria Dvoranovaná, starosta našej obce pán Andrej Dvoran, ako 
aj starosta obce Vedrovice pán Richard Janderka. Odovzdali sa kytice a po-
tom už mohla začať samotná zábava. Aká by to bola ale zábava bez patrič-
ného občerstvenia? Samozrejme, že o všetko bolo postarané. Návštevníci 
dostali niečo na zahryznutie - párky, koláčiky a pochutiny, ale aj na zapitie – 
kávu, čaj (aj s troškou rumu), minerálky, malinovky či biele a červené vínko. 
A čo muzika ? O tú sa tento rok postarala snáď jedna z aktuálne najlepších 
dychových zoskupení v Čechách, Morave a na Slovensku – Stříbrňanka. Za 
jej prítomnosť na tohtoročnom podujatí musíme poďakovať miestnemu 
podnikateľovi pánovi Kvetoslavovi Fošnárovi, ktorý prispel nielen organi-
začne, ale aj finančne. 
   Návštevníci sa bavili, tancovali, popíjali a na ich tvárach bola zjavná spo-
kojnosť a radosť, ale nič netrvá večne a podujatie sa pomaly chýlilo k záve-
ru. Nastal čas rozlúčiť sa s priateľmi z Vedrovíc a ako to už býva dobrým zvy-
kom, ako inak, ak nie dobrou pesničkou. A tak si na záver všetci spoločne za 
doprovodu hviezdnej muziky zaspievali pesničky hneď dve: „Morava nás 
nedzelí“ a „S pánom bohom, idem od Vás“. Po ich doznení sa vedrovičania 
pobrali domov a postupne pomaličky sa rozišli aj naši seniori. 

   Veríme, že tento rok sme našich s  nesklamali a plne sme odčinili 
prešľap z minulého roku.

  Marián Kohút 
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Naši seniori to roztočili aj vo 
Vedroviciach!
   V rámci hesla „Vy k nám, my k Vám“ sa naši seniori v piatok 22.11. 
na oplátku zúčastnili aj posedenia pre dôchodcov v našej družobnej 
obci Vedrovice, kam boli pozvaní vedrovickým starostom pánom Ri-
chardom Janderkom. 
   Odchod z  našej obce bol naplánovaný na 13-tu hodinu. Vďaka 
dochvíľnosti všetkých zúčastnených bol termín aj +/- dodržaný  a tak 
naši milí seniori v sprievode s niekoľkými  zástupcami obecného za-
stupiteľstva vyrazili na cestu za priateľmi na Moravu. Nie že by cesta 
bola až tak dlhá, ale prečo sa počas nej aj neobčerstviť nejakým po-
hárikom dobrého moravského vínka, a kde inde ak nie vo Vinárskej 
stodole vo Valticiach? Po zhruba 30-minútovej prestávke sa pokračo-
valo priamo do Vedrovíc . Okolo 16-tej hodiny už stál autobus pred 
vedrovickým kultúrnym domom, kde sa celé podujatie konalo.
   Našej delegácii sa dostalo vrelého privítania, tak ako vždy. Pohárik 
dobrej slivovičky padol každému dobre a na stoloch už čakalo chutné 
občerstvenie v podobe obložených mís.
   Krátko pred 17-tou hodinou samostatne dorazil aj náš pán starosta 
Andrej Dvoran v sprievode pani manželky a svojich rodičov  a preto už 
nič nebránilo k zahájeniu spoločenského večera, ktorý ako inak otvo-

ril pán starosta z Vedrovíc. K nemu sa s pár slovami pridal aj náš pán 
starosta a svoje spoločné vystúpenie ukončili vzájomným objatím pri 
spomienke na nedávne povodňové udalosti, kedy nám pán starosta 
Janderka ponúkol pomocnú ruku v prípade hrozivého scenára. 
   A potom sa už zábava mohla začať ! V samotnom úvode programu 
sa nám predstavili deti z folklórneho súboru Vedrováček s pásmom 
spevu, tanca a hovoreného slova. Ich milé vystúpenie všetkých prí-
tomných úprimne pobavilo. Následne sa k slovu dostala miestna dy-
chová hudba Venkovanka, aby všetkým zahrala a zaspievala do tan-
ca, či na počúvanie. Okrem muziky sa  v priebehu večera podávali aj 
vyprážané rezne so šalátom. Nápojový lístok pozostával z minerálok, 
malinoviek, bieleho či červeného vína a pre tých obzvlášť smädných 
bolo k dispozícii aj čapované pivo, alebo fľaškové nealko-pivo. 
   Ľudia sa bavili, vzájomne debatovali, tancovali a  minúty plynuli 
jedna za druhou, až nastal čas poďakovať a rozlúčiť sa. Samozrejme, 
na záver nesmeli chýbať hymnické piesne „Morava nás nedzelí“ a „S 
pánom bohom, idem od Vás“, ktoré zneli z hrdiel snáď všetkých zú-
častnených podobne ako sa to udialo aj na posedení u nás vo Vysokej 
pri Morave.
   Autobus sa naplnil, zavrel dvere, nezabudli sme nikoho a  krásne 
unavení sme sa pobrali domov.
Vedrovice, ďakujeme a radi prídeme zas !     

Marián Kohút 
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Prierez činnosťou  JDS Vysoká pri 
Morave za II. polrok 2024
   1.7.2024 - účasť na Okresných branno-športových hrách v Malackách. 
Členka Elena Pšenicová obsadila 1.miesto v disciplíne hod na basketba-
lový kôš.
   4 členky absolvovali výstup na 3 Kríže  v katastri obci Pernek.
   V mesiaci júl sa uskutočnil 3 ročník spoločenskej akcie „An a bál“  za účasti
11-tich ZO JDS z okresu Malacky v celkovom počte približne 200 členov.
Všetkým sa podujatie páčilo.

   S Cykloklubom Vysočan  sme absolvovali  cyklovýlet na Biely kríž. Trasa 
bola síce náročná , ale úspešne sme ju zvládli.

1. septembra sa niekoľko našich členov zúčastnilo spoločne s pánom
starostom, jeho manželkou a so speváckou skupinou Hochštetňan  na Dni 
kroja v Banskej Bystrici.

   V októbri sa 44 členov JDS zúčastnilo výletu do Holíča, kde absolvovali 
návštevu zámku, následne sa presunuli na plavbu po Baťovom kanáli a na-
koniec si v Skalici dopriali ochutnávku vín a nakúpili osvedčené skalické 
trdelníky.
   Počas októbra sme sa vybrali aj na turistickú vychádzku v počte 32 čle
nov smerom na Kakvicu. 
   Na konci októbra (26.10.) sme sa spoločne zabavili aj na posedení pre 
dôchodcov, ktoré pre nás zorganizovala obec. Tento rok sme boli nadmie-
ru spokojní. 
   Pravidelne organizujeme brigády  na úpravy parku pri Sv. Jáne, pri kos-
tole a podľa potreby aj na Námestí oslobodenia. Zúčastňujeme sa aj plá-
novaných brigád pri čistení cyklotrás Vysoká - Záhorská Ves, či Vysoká - 
cyklomost Vysomarch, organizovaných Cykloklubom Vysočan. Spoločne 
s nimi vykonávame aj údržbu skaliek pri bufete Pod šancem a pri miest-
nom športovom štadióne. 
   Staráme sa aj o aktualizáciu informačnej tabule na Námestí oslobodenia 
kde informujeme o svojej činnosti, o príprave a konaní spoločných akcií.

Valéria Dvoranová
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Pozdravy z Vedrovic
Soutěž „Vesnice roku 2024 
Jihomoravského kraje“
   Středa 12. června 2024 by byla za normálních okolností běžným dnem 
v životě naší obce. Byl ovšem tak mimořádným, že se na tento den připra-
vovalo mnoho lidí několik týdnů dopředu. Do naší obce přijela hodnotící 
komise soutěže Vesnice roku Jihomoravského kraje roku 2024, do které 
jsme se v průběhu dubna přihlásili.
   Celé to časově a organizačně náročné dění začalo ve středu 24. ledna, 
kdy jsme se na setkání spolků a aktivních občanů shodli na tom, že by-
chom Vedrovice po sedmi letech přihlásili do soutěže obcí a měst České 
republiky, která nese od roku 1995 oficiální název „Soutěž Vesnice roku v 
Programu obnovy venkova“. Pak se rozjel kolotoč organizačních schůzek, 
setkání na úrovni spolků a finálních příprav před příjezdem komise, která 
jednotlivé obce hodnotí v rámci krajského kola.
   Čas pro dvouhodinovou prezentaci naší obce byl určen na 10:30 – 12:30 
hodin. Komisi jsme spolu s Chasou přivítali v sále KD, kde si její členové 
mohli prohlédnout výstavu úspěšných vedrovických chovatelů ptactva 
a zvířectva, komunitních projektů a prezentaci naši přeshraniční družby 
s  obcí Vysoká pri Morave. Ukázali jsme nejen historii a současnost obce 
Vedrovice, ale také obnovený vedrovický kroj, a nabídli náš místní pokrm 
„matelčke“, který jsme přihlásili do soutěže „Jihomoravský krajáč“. Na návsi 
se všem předvedli naši senioři s country tanci a děti z folklórního kroužku 
Vedrováček. Přes ukázky spolků ve dvoře muzea, prohlídku Muzea a in-
formačního centra se komise dostala do naší Základní školy, kde se skvěle 
předvedly děti. Následovala prohlídka kostela a návštěva Mateřské školy. 
Ukázali jsme původní zemědělské stavení manželů Žďárských, které bylo 
přihlášeno do soutěže „Zlatá cihla“. Velké finále bylo na fotbalovém hřišti 
„Pod skalami“, kde ukázali svoji historii a práci s mládeží hasiči, fotbalisté a 
volejbalový oddíl.
   Poté odjela krajská komise do další obce a my jsme už netrpělivě vyhlíželi 
pátek 14. června, kdy měly být v Kostelci vyhlášeny výsledky. Naše malá 
delegace se tam s ostatními obcemi sešla v kulturním domě, abychom si 
vyslechli nejen připravený doprovodný program, ale hlavně to, jak jsme 
mezi sedmnácti obcemi, městysi a městy Jihomoravského kraje obstáli. 
Výsledek byl nad očekávání a skvělý = ocenění Bílá stuha za práci s mládeží 
a 2. místo v soutěži Jihomoravský krajáč. Naše okamžitá radost musela být 
v sále ostatním jasná!
   Bílá stuha je našim velkým společným úspěchem a oceněním všech, kdo 
se do prezentace naší obce zapojili, předvedli svoje koníčky a umění, a zej-
ména všech, kdo dlouhodobě pracují s naší mládeží a dětmi. Patří jim náš 
velký obdiv a poděkování za čas a úsilí, které této práci obětovali!
Kompletní výsledky ročníku 2024 najdete na odkaze:  https://vesniceroku.
cz/vysledky/

    Richard Janderka

Stavba hasičské zbrojnice - slavnostní otevření

Jihomoravský krajáč 2024 - metelčke  Podávají se metelčke

Prezentace obce

 Prezentace VpM

Bílá stuha 2024
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Stav Prezentace spolků 2

 Prezentace muzea a knihovny Prezentace Základní školy

 Prezentace spolků 3

 Prezentace spolků 1 Klub seniorů

 Vedrováček 1  Vedrováček 2
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Vážení občané Vysoké pri Morave, 
milí čtenáři, přátelé.
    Je mi ctí, že mohu přispět několika informacemi z naší obce do Vašeho 
zpravodaje, abyste věděli, co se v uplynulém roce ve Vedrovicích událo.
    V červnu jsme společně soutěžili ve Vesnici roku a byli jsme tak dobří, že 
nás krajská hodnotící komise ocenila „Bílou stuhou“ a k tomu nám přidala 
2. místo v soutěži tradičních pokrmů „Jihomoravský krajáč“ za Vedrovické 
metelčke. Hodnotící komisi jsme prezentovali také naši fungující družbu 
s Vaší obcí, kterou na místě zastupovali Váš starosta Andrej Dvoran a eme-
ritní starosta Dušana Dvoran. Historie našeho přeshraničního přátelství a 
výklad akcí, které vzájemně pořádáme udělal na komisi velmi dobrý do-
jem. Je to náš velký úspěch a já jsem na všechny, kdo se prezentace obce 
zúčastnili, strašně hrdý.
    Do prázdnin se u nás stihly uspořádat akce, jako je Den dětí, Babské hody 
a Rybářské závody. Léto nám pak připravilo dobré počasí, a tak se mohly 
odehrát dvě letní noci, fotbalový turnaj, dožínková slavnost Trešón, spor-
tovní soustředění dětí a také rybářský i příměstský tábor.
   Září nám nachystalo radosti i starosti, kdy nám na hody (7.9. a 8.9.2024) 
vyšlo pěkné počasí a účast na nich byla hojná, a pak se nám počasí během 
následujících 14 dní otočilo o 180 stupňů a my jsme několik dní v kuse sle-
dovali, jak deštivé počasí dělá problémy, jak u nás v České republice, tak i 
také u Vás. Po tom, co jsem mohl vidět na vlastní oči v Jeseníkách, jakou 
spoušť za sebou dokáže udělat velká voda, a jak jsem trnul při průběžném 
sledování stoupající řeky Moravy, aby nepřetekly Vaše ochranné protipo-
vodňové hráze, děkuji našim předkům, že založili naši obec tam kde je.
   S blížícím se koncem roku můžeme už pomalu bilancovat a poté, co jsme 
v  sobotu 9.11.2024 slavnostně otevřeli naši novou Hasičskou zbrojnici, 
kdy dokončujeme také přístavbu Mateřské školy, máme hotové chodní-
ky v části obce Zábrdovice, byli jsme úspěšní v soutěži Vesnice roku, tak 
můžeme už nyní ten rok 2024 považovat za velmi dobrý pro život v naší 
obci. Všichni, kdo k tomu nějakým způsobem přispěli, mají můj respekt a 
uznání.

   Chtěl bych všem do Vysoké pri Morave popřát požehnané vánoční svátky 
a pevné zdraví do roku 2025.

    Těším se na to, až se znovu potkáme!
  Richard Janderka, starosta obce Vedrovice

 Prezentace muzea a knihovny

Prezentace zemědělské usedlosti rodiny Žďárských

 Hřiště - SK Vedrovice Hřiště - SDH Vedrovice

 Hřiště - Volejbal

VYSOCAN 2.2024.indd   12 15. 12. 2024   1:36:39



OBČASNÍK PRE VŠETKÝCH OBČANOV OBCE VYSOKÁ PRI MORAVE

Memoriál Zoltána Halmaja
51-členná skupina našich občanov spolu so starostom obce a jeho man-

želkou sa dňa 3. augusta zúčastnila na tradičnom memoriáli Zoltána Hal-
maja v plávaní v kúpeľoch Bükfürdo v Maďarsku. 
   Už niekoľko rokov návštevou kúpeľov vzdávame hold nášmu rodákovi, 
ktorý v drese vtedajšieho Uhorska na troch olympiádach (1900 - 1908) zís-
kal dve zlaté, štyri strieborné a jednu bronzovú medailu. Naši zástupcovia 
obce aj tento rok plávali na jeho počesť 50 yardov a umiestnili sa na stu-
pienkoch víťazov. Najmladšou tohtoročnou plavkyňou bola 6 ročná Hanka 
Pavlačičová a najstarším občanom, plavcom bol Anton Miškolci. Aj takto  
naša obec pomáha  udržiavať teúto tradíciu, ktorú organizuje Olympijský 
klub Zoltána Halmaja zo Szombathely. 
   Ďakujeme všetkým občanom, ktorí sa v túto slnečnú sobotu zúčastnili 
tradičného memorialu Zoltána Halmaja a reprezentovali našu obec Vysoká 
pri Morave. 

        Beáta Miškolciová
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Čelili sme záplavám
    Pre život človeka na Zemi sú mimoriadne dôležité 3 základné veci - teplo, 
jedlo a voda. Dnes už vieme prežiť v chlade, bez jedla človek vydrží aj de-
siatky dní, ale bez vody vydržíme v priemere nejaké 3 dni. Voda je fenomén. 
Tak ako platí u ohňa, že je dobrým sluhom, ale zlým pánom, podobne by 
sme mohli charakterizovať aj vodu. Voda je neoddeliteľnou zložkou prírod-
ného prostredia na Zemi a neodmysliteľnou súčasťou života. Kým ju doká-
žeme udržať v korytách, nádržiach, či hrádzach, máme ju pod kontrolou. Aj 
v prípade extrémnych vodných zrážok si v takýchto prípadoch dokážeme 
poradiť. Čo sa ale stane, keď niektorý z týchto faktorov zlyhá ? Môže to mať 
katastrofické následky, o čom sme sa opakovane mohli presvedčiť aj v je-
sennom čase, keď sa po úmornom období sucha obloha doslova roztrhla 
a prívalových dažďov nebolo konca-kraja. 
   Tento stav zasiahol viac-menej celú strednú Európu. Radikálne sa začala 
zhoršovať situácia v Rakúsku a v Čechách, kde na prelome prvého a druhé-
ho septembrového týždňa avizovali naplnenosť väčšiny juhočeských 
a  západočeských  riek. Zrážková činnosť sa postupne presúvala do Poľ-
ska, Rumunska, k  nám na Slovensko a  následne do Nemecka, Maďarska, 
Chorvátska, Srbska, či Talianska. Na tento stav upozorňovali aj odborníci zo 
SHMÚ. 
   S hrôzou a úžasom sme sledovali zhoršujúcu sa situáciu hlavne u našich 
najbližších susedov, kde vodný živel udrel plnou silou. Vybrežovali sa rieky, 
nápor nevydržali niektoré hrádze (Poľsko), voda si našla vlastnú cestu a ne-
úprosne zaplavovala mestá a dediny. Okrem škôd na majetku, zahynuli v ČR 
v dôsledku záplav štyria ľudia.
   12.9.2024 pán minister Taraba aj s účasťou pána ministra Šutaja Eštoka 
prvý krát zvolal krízový protipovodňový štáb, kde deklaroval pripravenosť 
aj pri najneočakávanejších okolnostiach. 
   Poučení z minulosti a na podnet bývalého pána starostu Dušana Dvorana 
v našej obci zasadol prvý krát krízový štáb už 11.9.2024. Z dôvodu neprí-
tomnosti úradujúceho starostu Andreja Dvorana sa funkcie veliteľa krízo-
vého štábu chopila pani poslankyňa a  zároveň zástupkyňa  starostu Ing. 
Hana Tomečková. S odstupom času môžeme zhodnotiť, že vedenie štábu 
sa ocitlo v dobrých rukách. Jej chýbajúce skúsenosti s touto situáciou plne 
vykompenzovali ľudia v krízovom štábe, ktorých obdobné udalosti postre-
tli už v minulosti.
   Obavy sa bohužiaľ naplnili a vodný živel začal úradovať aj na Slovensku. Po 
silnom vetre v noci zo soboty 14.9. na nedeľu 15.9. 2024, ktorému predchá-
dzalo niekoľko dní intenzívnych dažďov, sa zdvihli vodné toky aj u nás.  Naj-
horšia hydrologická situácia nastala v povodí Kysuce, Myjavy a v menších 
povodiach Malých Karpát. Taktiež sa zdvihli rieky  Dunaj a Morava. Počas 
noci a rána boli zaplavené obce Rohožník, Jablonica, mesto Stupava[ a De-
vínska Nová Ves. Pre Západné Slovensko bol počas 15. septembra vydaný 
2. a 3. stupeň povodňovej aktivity. V pondelok 16. septembra  na polud-
nie hladina Dunaja dosiahla v Bratislave výšku 926 centimetrov a vyliala sa 
na Tyršovo a Fajnorovo nábrežie. V utorok, 17. septembra, o 2:30 ráno mala 
hladina Dunaja v Bratislave výšku 970 centimetrov. Živel si vyžiadal prvú 
obeť – ráno o 7. hodine bolo nájdené telo 73-ročného muža v zatopenej 
pivnici rodinného domu v Devíne. V stredu 18. septembra, hladina Dunaja 
a Moravy v Bratislave kulminovala medzi 970 a 980 centimetrami, v Devíne 
bola výška hladiny približne 910 centimetrov. 
   Počnúc spomínaným 11-tym septembrom začal krízový štáb v našej obci 
zasadať každý deň. Krízového štábu sa okrem určených členov pravidelne 
zúčastňovali aj všetci poslanci OZ a časť pracovníkov Obecného úradu(OÚ). 
Všetci boli pravidelne informovaní o aktuálnom stave a boli rozdelené úlo-
hy a zodpovednosti. Pohotovosť bola vyhlásená aj pre zamestnancov obce, 
aby boli v prípade potreby k dispozícii. Podali sa potrebné informácie obča-
nom prostredníctvom miestneho rozhlasu a aplikácie, objednali sa vrecia 
a piesok.
   Hneď od uvedeného dňa zahájili naši hasiči z DHZ pod vedením Karola 
Dvorana kontrolnú činnosť a skontrolovali pripravenosť techniky na neoča-
kávané a krízové situácie. 
   12.9.2024 sa v  Malackách konala porada veliteľov hasičských zborov 
z okresu. Pomenovali sa konkrétne kritické miesta s najväčšou mierou ohro-
zenia(vrátane našej obce). Hneď na ďalší deň o 9:00 zasadol v Malackách aj 
Okresný krízový štáb.
   13.9.2024 deň v obci prebehol relatívne v pokoji, ale informácie z okoli-
tých regiónov nenaznačovali nič dobré.

   14.9.2024 do našej obce prvý krát zavítali vojaci Armády SR, aby našim 
hasičom pomohli s „mechovaním“ v kritickej časti miestnej hrádze na Ry-
bárskej ulici s pokračovaním po Hlavnú ulicu. Hasiči zároveň vykonali vy-
tesnenie prasklín na ochrannom múre montážnou penou.  Pracovníčky OÚ, 
vrátane niektorých poslankýň sa o všetkých príkladne starali a zabezpečili 
im stravu aj pitný režim. Pomocnú ruku podal  aj majiteľ reštaurácie Bocian 
– pán Vlašič, ktorý  promptne zabezpečil teplé jedlo, či  miestne pekárky 
a kuchárky, a tie  priniesli na OÚ zákusky a palacinky pre ľudí v teréne. Do 
obce zavítali aj televízne štáby a informácie im podal Karol Dvoran, ako aj 
veliteľka krízového štábu Ing. Hana Tomečková.
   Situácia v našej obci ohľadom rieky Moravy bola zatiaľ stále relatívne po-
kojná, ale okolité obce Zohor a Láb už zápasili s problémami. Naši hasiči  
po vykonaných kontrolách odporučili, že je potrebné nasadiť techniku 
a začať odčerpávať vodu na kritických miestach obce, kde ju už odvodňo-
vacie kanály kapacitne nestíhali odvádzať. Jednalo sa o  lokality na Druž-
stevnej a Spojnej ulici a voda sa začala vylievať do záhrad aj na Stromovej. 
Rozhodnutím krízového štábu bola technika na uvedených úsekoch nasa-
dená. Čerpadlá pracovali neustále, až do nočných hodín. Pre prípad opä-
tovného rýchleho    nasadenia ostala technika v lokalite Družstevnej ulice 
v pohotovosti aj počas noci, strážená určenými hliadkami, ktoré sa  striedali 
v intervale niekoľkých hodín až do skorého rána, kedy naši hasiči nastúpili 
späť, aby v odčerpávaní pokračovali. Kde to bolo potrebné, vykopali sa od-
tokové rigoly a urobili sa  prierazy kanálov. Popri tom boli hasiči požiadaní 
aj o pomoc na odčerpanie vody z pivničných priestorov niektorých našich 
občanov.
   15.9.2024 situácia pretrvávala. Kde bolo potrebné, sa odčerpávalo. Stav 
hladiny Moravy stúpal, balansoval na rozmedzí 2-hého  a 3-tieho stupňa 
povodňovej aktivity, ale zatiaľ sme  mali Moravu stále pod kontrolou aj na-
priek tomu, že voda už zaliala okolité lúky a cyklotrasy. Okrem dažďa nás 
ale sužoval aj dvíhajúci sa vietor. Občania v niektorých lokalitách boli vyzva-
ní, aby neparkovali bezprostredne pod stromami, kde hrozila možnosť ich 
vyvrátenia. Podobný stav nastal aj v blízkosti futbalového štadiónu, kde sa 
muselo prikročiť k prvotnej úprave stromu a neskôr k jeho úplnému odstrá-
neniu, keďže hrozilo, že spadne na hlavnú komunikáciu. O spílenie  stromu 
sa postaral pán Wolek, bez nároku na odmenu, keďže to považoval za ne-
zištnú pomoc obci v ťažkej situácii.  
   16.9.2024 začínal byť stav Moravy a okolitých vodných tokov ťažko udr-
žateľný. Na prečerpávacej stanici v Zohore lokálne čerpadlá už niekoľko dní 
intenzívne pracovali a  boli doplnené o  ďalšie externé výkonné čerpadlá, 
zabezpečené Slovenským vodohospodárskym podnikom(SVP) š.p.  Aby 
to na zohorskej prečerpávačke počas tejto výnimočnej situácii spoľahlivo 
fungovalo, veľkou mierou prispel aj občan našej obce a  člen Hasičského 
a záchranného zboru MV SR pán Ferdinand Kováč a jeho kolegovia. Z hľa-
diska bezpečnosti vodných tokov je práve prečerpávacia stanica v Zohore 
pre našu obec strategickým miestom. 
   Pri Jakubove na Felde nevydržalo koryto kanálu Malina a voda sa začala 
rozlievať nekontrolovateľne smerom k vodnej nádrži Centúz a tým pádom 
k našej obci.  Veliteľka krízového štábu kontaktovala  priamo generálneho 
riaditeľa SVP š.p. p. Moravčíka. Boli tam vyslané mechanizmy a autá s ka-
menivom. 
   V našej obci pracovník SVP š.p. za asistencie našich dobrovoľníkov vyko-
nal uzavretie prevádzkových otvorov ochranného múra, ktoré sa následne 
spevnili vrecami s pieskom. 
   17.9.2024  V  susednom Suchohrade začala presakovať hrádza, žiadali 
o pomoc aj našich hasičov, ale tí boli zavalení prácou doma vo vlastnej obci 
a to sme ešte netušili, že podobná situácia ako v Suchohrade, nastane už 
v nočných hodinách aj u nás. 
   18.9.2024 Krátko pred 3-ťou hodinou v noci boli nahlásené priesaky hrá-
dze v úseku Moravy od pošty po trasový uzáver(TU) plynu(Eustream/SPP). 
Rad-radom boli vzájomne telefonicky kontaktovaní takmer všetci členovia 
krízového štábu, poslanci OZ a pripájalo sa množstvo ďalších dobrovoľní-
kov. Vzali do rúk lopaty a šli si zachraňovať svoju dedinu. „Mechovali“ až do 
ranných hodín. V poobednom čase sa situácia zopakovala, kedy nám na po-
moc prišli aj vojaci Armády SR. Práce boli ukončené krátko po  zotmení. Pre 
všetkých zúčastnených bol zabezpečený pitný režim (Potraviny MIX man-
želov Prokešovcov) a občerstvenie (počas noci, aj cez deň). Večer navarili 
miestni poľovníci pre všetkých guláš.  
   V  najbližších hodinách Morava kulminovala a  atakovala výšku hladiny 
640cm !
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   Počas víkendu(21. a 22.9.2024) sa situácia začala stabilizovať, voda ne-
stúpala, klesala len minimálne, ale klesala, a nové priesaky sa už neobjavili.
20.9.2024 o 17:00 zasadol krízový štáb posledný krát, 
kde bolo skonštatované, že vďaka všetkým zúčastneným – ľuďom z krízo-
vého štábu, pracovníkom obce, hasičom, vojakom a všetkým dobrovoľní-
kom, sme situáciu zvládli úspešne, bez väčšej ujmy na majetkoch, zdraví 
či  životoch. Zároveň bol prijatý návrh protipovodňových opatrení, aby 
sme do budúcna boli ešte lepšie pripravení chrániť si náš domov.
   Ostáva nám len dúfať, že adekvátne opatrenia príjme aj štát a v rozpočte 
vyčlení primerané množstvo financií aj pre činnosť svojich dcérskych spo-
ločností, ktoré sa majú starať o bezpečnosť našich vodných tokov a riek.    

Spracoval Marián Kohút
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Poďakovanie ..... 
Vážení  občania Vysokej pri Morave,
každý z  nás prežíval ťažké chvíle spojené s vplyvom pretrvávajúcich prí-
valových dažďov a povodňovou situáciou na rieke Morava a okolitých 
vodných tokoch.
   Bola potrebná pomoc od dobrovoľných hasičov, pracovníkov OÚ, krí-
zového štábu a dobrovoľníkov z radu občanov. Pracovali nepretržite na 
odstraňovaní dažďových i spodných vôd, priam až do vyčerpania svo-
jich síl. 
   Dobrovoľní hasiči i pracovníci OÚ sú hrdinovia, ktorí s odvahou a pl-
ným nasadením chránili majetok našich občanov. Ich angažovanosť a 
obetavosť, ktorú preukázali pri ťažkých záchranných prácach, odčer-
pávaní vôd a  predchádzaní ďalším udalostiam je nesmierne cenná a 
vážená.
   Členky krízového štábu za podpory našich podnikateľov zabezpečo-
vali denno denne pitný režim a stravu pracovníkom v teréne.
   V nočných hodinách dňa 17.9. pri rýchlo stúpajúcej hladine rieky Mo-
rava sa začali tvoriť priesaky a vývery. Bolo potrebné zmobilizovať ďal-
ších dobrovoľníkov  na plnenie vriec a spevnenie hrádze. Pracovalo sa 
až do večerných hodín ďalšieho dňa. Zúčastnilo sa asi 80 dobrovoľníkov 
z radu občanov, na pomoc prišli hasiči z iných dedín, vodohospodári i 
vojaci. Minulo sa cca 205 ton piesku a 9 000 vriec. 
   Celú situáciu koordinovali veliteľ našich dobrovoľných hasičov a zá-
stupkyňa starostu obce. Spoločnými silami všetkých zúčastnených sme 
situáciu  zvládli.
   Touto cesto sa chceme veľmi pekne poďakovať každému, kto sa akým-
koľvek spôsobom zúčastnil a zapojil do záchranných prác. Nesmierne si 
vážime prácu každého z Vás. V ťažkej a vážnej situácii sa ukázalo, že nám 
záleží na našej obci, na ľuďoch, ktorí  v nej žijú a pôsobia. 
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V obci sme v II. polroku 2024  zrealizovali ....
Dažďová záhrada pred kultúrnym domom Rekonštrukcia tribúny na športovom štadióne

Výmena asfaltového koberca pri cintoríne 2024

Rekonštrukcia sociálneho zariadenia v Dome 
smútku 2024

Rekonštrukcia sociálnych zariadení 
v materskej škole

Vybudovanie parkovných miest a chodníka v ZŠ

Kompletná rekonštrukcia cesty Zemianske I
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Nový betónový povrch v  objekte kultúrneho 
domu

Odvodnenie Stromovej a Krátkej ulice

Kompletná rekonštrukcia bytu v školskej bytovke

Nové ústredné kúrenie na športovom ihrisku

Rekonštrukcia verejného osvetlenia na Stromo-
vej ulici

Oprava terasy v materskej škole
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Jarné upratovanie dobrovoľníkov 
za Krajšie Hochštetno
   Dňa 13.4.2024 sa v našej obci konala už v poradí 7. brigáda zameraná 
na vyčistenie extravilánu. Tento rok sme sa zamerali na vyčistenie okolia 
bývalého smetiska, okolia cyklotrasy smerom na Orlicu, a okolia bývalého 
družstva. Stretli sme sa pri športovom ihrisku, kde sme sa porozdeľovali na 
skupiny a rozdelili sme si miesta. Bola som milo prekvapená veľkou účas-
ťou mladých rodín, prišli aj s deťmi a spolu sme strávili spoločné chvíle 
užitočne. Myslím, že im dali pekný príklad do budúcnosti, ako sa správať 
k prírode. Počasie nám prialo, slniečko nás zohrievalo na túto ročnú dobu 
až dosť, a práca nám išla od ruky. Ani tento rok nebol skúpy na kuriozity 
v podobe starých fotofilmov, autovraku alebo retro hračky. 
   Po dobre odvedenej práci sme sa všetci zišli na poľovnom domčeku, 
kde sme sa dosýta najedli gulášu, ktorý nám pripravili poľovníci. Aj oni 
samotní nám takisto pomáhali ich autami zvážať nazbieraný odpad. Táto 
spolupráca trvá už niekoľko rokov a funguje nám to spolu perfektne  a aj 
touto cestou by som sa im chcela poďakovať za ich podporu a pomoc. My 
dospelí sme si posedeli, porozprávali sa a deti si opiekli špekáčiky a klo-
básky, ktoré nám venovala firma Berto, za čo by som sa chcela úprimne 
poďakovať. Vďaka aj všetkým zúčastneným, ktorí prišli a podporili moju 
myšlienku mať pekné a čisté okolie a neváhali pridať ruku k dielu. 
   Ostatní, ktorí sa nezúčastňujú brigád, prosím nezostaňte ľahostajní a as-
poň upozorňujte alebo zverejňujte fotky čiernych skládok na sociálnych 
sieťach, nech sa na to poukazuje, čo nám slušným ľuďom vadí. A tým  čo 
to aj naďalej robia, odkazujem, aby ste od toho upustili a neznečisťovali 
nám ostatným ľuďom okolie našej rodnej dedinky. Každý chce mať doma 
poriadok a nie kopu „bordelu“, tak si ho prosím nerobme ani v našom šir-
šom okolí. 

Ing. Elena Vinceková

Kanalizácia nie je odpadkový kôš !
   Niektorí obyvatelia používajú kanalizáciu ako odpadkový kôš, keď 
do kanalizácie hádžu vlhčené utierky, zvyšky jedál, hygienické potre-
by, odevy, masť, olej, farby ,lieky a podobne. Vyzývame preto svojich 
občanov, aby vo svojom záujme do kanalizácie vypúšťali výlučne len 
odpadové vody po použití WC, sprchy, vane, vody z prania, umývania 
riadu a čistenia obydlí. Ostatné odpady do kanalizácie nepatria! Uvede-
né predmety a látky ľudia z nevedomosti a z pohodlnosti hádžu a vy-
púšťajú do kanalizácie bez toho, aby si uvedomili dôsledok svojho ko-
nania. Ohrozujú tým predovšetkým funkčnosť vlastných kanalizačných 
prípojok a tým aj siete verejnej kanalizácie. Súčasne zbytočne zvyšujú 
náklady spojené s prevádzkou a údržbou kanalizácie, hlavne ak dôjde k 
poškodeniu resp. vypáleniu alebo zničeniu čerpadiel.

Čo nepatrí do verejnej kanalizácie:
1. hygienické potreby: vlhčené utierky, tampóny, vložky, pančuchy,
plienky, obrúsky a podobne. Tieto veci patria do zmesového komunál-
neho odpadu.
2. chemické látky a ropné produkty: farby, riedidlá, lieky, rozpúšťadlá, 
sadra, lepidlá, motorové oleje, mazadlá, znečistený benzín, nafta a rôz-
ne iné chemikálie. Tieto odpady môžu spôsobiť rôzne chemické reakcie 
a vzhľadom na uzavretý systém sú zdraviu a životu nebezpečné.
3. biologický odpad: potraviny, neskonzumované zbytky jedla, šupky, 
kosti, potravinárske tuky, oleje, masti, tráva, záhradný odpad, seno, sla-
ma, hnojovica a pod.. Tieto odpady priťahujú do kanalizácie hlodavcov 
– potkany, ktoré  sa následne cez prípojku môžu objaviť až v byte resp. 
vo WC. Tuky a oleje po stuhnutí vytvoria v kanalizačnom potrubí doslo-
va zátku, môžu spôsobiť aj vytopenie nižších priestorov.
4. nerozpustné materiály: plasty, PET fľaše, obaly, piesok, kamene,
zvyšky stavebných materiálov, guma, kovy, konzervy, plechovky a han-
dry. Spôsobujú upchávanie potrubia. Takto zaťažená kanalizácia 
spôso-buje nedostatočný prietok odpadových vôd, ich stagnáciu v 
rúrach a nepríjemný hnilobný zápach.

A preto Vás prosíme, kým niečo vylejete do umývadla či vane, ale-
bo vhodíte do záchodovej misy, rozmýšľajte. 

OBČASNÍK PRE VŠETKÝCH OBČANOV OBCE VYSOKÁ PRI MORAVE

VYSOCAN 2.2024.indd   22 15. 12. 2024   1:37:03



OBČASNÍK PRE VŠETKÝCH OBČANOV OBCE VYSOKÁ PRI MORAVE

VYSOCAN 2.2024.indd   23 15. 12. 2024   1:37:09



OBČASNÍK PRE VŠETKÝCH OBČANOV OBCE VYSOKÁ PRI MORAVE

Vážení spoluobčania,  členovia Cykloklubu VYSOČAN, milí čitatelia.

   Dovoľte nám po dlhšom čase sa Vám opäť prihovoriť a touto cestou 
priblížiť dianie v našom klube.
   Ako už bolo spomenuté v článku o našom cykloklube v prvom čísle 
časopisu Vysočan z minulého roka , v roku 2023 sa nám podarilo vysú-
ťažiť príspevok od VW SK vo výške 2500€. Tento bol v súlade s našim 
plánom použitý na vybudovanie okrasnej ovocnej a bylinkovej záhra-
dy situovanej priamo v školskom areáli. Týmto by sme sa chceli spätne 
poďakovať všetkým našim členom, ako aj vedeniu školy za spoluprácu 
a nasadenie pri realizácii. Veríme, že tento projekt bude dlhodobo pro-
spešný pre mladšie ako aj staršie deti.
   Na prelome rokov 2023/2024 sme sa opätovne ujali organizácie sil-
vestrovskej zábavy v  kultúrnom dome, ktorá sa stretla s ešte väčšou 
účasťou ako rok pred tým, z čoho máme úprimnú radosť.  Vďaka patrí 
všetkým, ktorí ochotne pomáhali pri organizácii, príprave ako aj upra-
tovaní. Môžeme Vám už dopredu prezradiť, že aj tento rok pre vás bu-
deme chystať silvestrovskú zábavu my. Preto veríme, že sa pri tejto 
prí-ležitosti opäť raz stretneme a oslávime príchod nového roku 
spoločne. 
   Rok 2024 bol, čo sa týka nášho združenia, organizačne miernejším 
ro-kom, kde sme sa naďalej venovali hlavne údržbe zelene 
a oddychových častí, ktoré sme v obci vybudovali, čo samozrejme 
zahrňuje pravidelné brigády a ochotu našich členov podieľať sa na 
týchto činnostiach vo svojom voľnom čase. Zintenzívnili sme aj 
údržbu cyklotrás v  našom okolí, kde pravidelne na jar a na jeseň 
čistíme úsek cyklotrasy do Zá-horskej Vsi a úsek po most Vysomarch, 
ktorú spájame s kosením okolia mostu na slovenskej strane, nakoľko 
tento projekt nesie meno aj našej obce. Našim cieľom je nielen 
udržovať tieto aktivity v chode, ale mať priestor aj pre nové výzvy 
a projekty. Z tohto dôvodu sme sa rozhodli 

výkonného výboru a byť organizačne flexibilnejší. Aj tu by sme radi 
poďakovali všetkým členom, ktorí ochotne pomáhajú pri zveľaďovaní 
našej obce, ako aj obci samotnej za zakúpenie techniky, ktorú 
môžeme na tento účel využívať. 
   Aby sme nehovorili iba o pracovných aktivitách, musíme spomenúť 
aj to, prečo ykloklub vznikol, a to sú hlavne spoločné výjazdy členov, 
ktorých bolo ako inak aj tento rok neúrekom. Zopakovali sme si pobyt 
v areáli Zlatníckej doliny, ako aj výjazdy spojené s opekaním a cigánsky-
mi pečienkami. Teší nás, že aj turistické výlety mimo sezónu sa stretáva-
jú s pozitívnym ohlasom. Je to vždy príjemne strávený čas s výbornými 
ľuďmi. Na budúci rok chystáme mierne zmeny v harmonograme výjaz-
dov a brigád, kde sa budeme snažiť čo najviac zosúladiť dátumy našich 
aktivít, aby sa neprekrývali s inými obecnými akciami. Týmto krokom 
chceme zamedziť presúvaniu výjazdov a brigád, respektíve ich 
rušeniu.
   Bohužiaľ nie všetko išlo v roku 2024 podľa plánu  a tým máme na 
mysli hlavne povodne, ktoré nás a naše okolie nedávno veľmi tvrdo 
zasiahli. Z tohto dôvodu bolo zrušených veľa podujatí, na ktoré sa 
každoročne tešíme ako napríklad Gajarský MTB maratón, či Vítanie 
jesene a súťaž vo varení gulášov v našej obci. Veľmi oceňujeme 
angažovanosť našich členov počas noci a v priebehu dňa pri 
sanačných prácach na hrádzi a dúfame, že ste všetci toto nepriaznivé 
obdobie prežili bez výraznejších škôd na zdraví či majetku. 
   Na záver nám dovoľte zaželať Vám krásne prežitie vianočných 
sviatkov v kruhu najbližších v zdraví, spokojnosti a radosti a do 
nového roka len to najlepšie.

 Váš tím CK Vysočan  
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PRIDAJ SA K NÁM
Ročný plán aktivít OZ CK Vysočan na rok 2025
18.Januára  Výročné zasadnutie členskej schôdze cykloklubu, 
prezentácia zmien v pláne aktivít na rok 2025, diskusia o  podnetoch 
členov klubu.
22. Februára  Servis a údržba bicykla. Ďalšie stretnutie kde si povieme
niečo o správnom posede na bicykli, možnostiach úprav a personifiká-
cie svojho bicykla pre ešte väčší pôžitok z jazdy.
 22.Marca  Brigáda jarného prečistenia cyklotrás smerom na 
most Vysomarch a smerom na Záhorskú Ves .
23.Marca  Turistika na Kačín z Marianky. Nezabudnite si pribaliť teplý čaj
a hlavne dobrú náladu.
Stretnutie o 10:00 hod v Marianke na námestí. 
Náročnosť: ľahká , čas chôdze ca. 60 Minút      Prevýšenie: 220 m
26. Apríla Vyčistenie cykloskalky pri Bufete pod Šancom a pri Štadióne,
kosenie okolia skalky.
27. Apríla  Trasa na Devín. Tradičná úvodná jazda na naštartovanie kon-
dície, návrat cez Devínske Jazero so zastávkou v bufete „U starého bi-
cykla“.
Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobodenia. 
Náročnosť: jednoduchá                                                           Prevýšenie: 50 m 
1. Mája Prvomájový cyklovýlet spojený s opekaním cigánskej pečien-
ky na Košariskách. 
24. Mája  Udržiavacia brigáda cykloskalky pri Bufete pod Šancom a pri
Štadióne, kosenie.
25. Mája Trasa cez most Vysomarch na zámok Schlosshof, spojená
s  prechádzkou po zámockých záhradách, návrat cez Devínsku Novú 
Ves so zastávkou na malé občerstvenie. 
Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobodenia. 
Náročnosť: jednoduchá                                  Prevýšenie: 50 m 
14. Júna  Udržiavacia brigáda cykloskalky pri Bufete pod Šancom a pri
Štadióne, kosenie.
15. Júna  Jazda na Malý Slavín cez Stupavu a Marianku, spojená s ope-
kaním v areáli Malého Slavína. Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobo-
denia. 
Náročnosť: mierna                                    Prevýšenie: 280 m 

12. Júla  Udržiavacia brigáda cykloskalky pri Bufete pod Šancom a pri
Štadióne, kosenie.
13. Júla  Cyklotrasa do Malých Levár, spojená s možnosťou okúpania
sa v prírodnom kúpalisku RUDAVA a občerstvenia v známom bufete „U
Komára“. 
Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobodenia. 
Náročnosť: jednoduchá           Prevýšenie: 20 m
23. Augusta  Udržiavacia brigáda cykloskalky pri Bufete pod Šancom
a pri Štadióne, kosenie. 
24. Augusta  Trasa na Biely kríž cez Stupavu , Borinku a okolo „Sedmič-
ky“ stúpaním po asfalte.
Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobodenia. 
Náročnosť: stredná          Prevýšenie: 510 m

Ročný plán aktivít OZ CK Vysočan na rok 2025
27. Septembra   Udržiavacia brigáda cykloskalky pri Bufete pod Šan-
com a pri Štadióne, kosenie.
28. Septembra Trasa do Záhorskej Vsi, kompou do Rakúska  (cestičkami 
medzi vinicami) smer Tallesbrunn,  Oberweiden, Marchegg a  Devínsku
Novú Ves. 
    Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobodenia. 
    Náročnosť: jednoduchá       Prevýšenie: 100 m 
25. Októbra   Jesenná brigáda Cykloklubu, prečistenie skalky a cyklotrás
podľa stavu napadaného lístia.
26. Októbra  Trasa na Láb, popri píle v Lozorne smerom na Malacky, Vi-
nohrádok a návrat cez Láb so zastávkami na občerstvenie a zahriatie. 
    Stretnutie o 10:00 hod na Nám. Oslobodenia.
    Náročnosť: jednoduchá         Prevýšenie: 100 m
November      Brigáda na jesenné prečistenie cyklotrás smerom na most 
Vysomarch a  smerom na Záhorskú Ves, presný dátum podľa počasia 
a stavu napadaného lístia.

OZ Cykloklub VYSOČAN, Družstevná ul. 265/15, 900 66 Vysoká pri 
Morave, Email: cykloklubvysocan@gmail.com,
 IČO: 53413440, bankové spojenie: SLSP, 
IBAN: SK1709000000005176263659
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Brigády Fašiangovej spoločnosti
  Pravidelné brigády na miestnom cintoríne si už niekoľko rokov za 
svoje zobrala Fašiangová spoločnosť. Každým rokom sa zídeme na jar 
pred Veľkou nocou a na jeseň pred dušičkami - Pamiatkou zosnulých, 
aby sme upratali a zveľadili priestory na cintoríne.  Tento rok na jar sme 
sa rozhodli upraviť vstup k domu smútku, kde  po pravej strane staré, 
vyschnuté a neupravené kríky bránili pri bezbariérovom nájazde. Bolo 
potrebné ich vysekať, odstrániť a vyčistiť priestor na novú výsadbu.  
Zakúpili sme dreviny, zeminu a šikovnými rukami našich členov sme 
vytvorili krásnu výsadbu  o ktorú sme sa počas celého leta starali polie-
vaním a odburiňovaním. K pravidelnému čisteniu patria i ostatné záti-
šia pri dome smútku, hlavné chodníky, vyhrabávanie svahov , či úprava 
urnovej aleje. 

Touto cestou sa chcem poďakovať celej Fašiangovej spoločnosti i 
ostatným občanom, ktorí sa spoločne zúčastňujú na skrášlení nášho 
cintorínu a miesta posledného odpočinku.       

  Silvia Novoveská

Dobrovoľní hasiči – odvaha, 
obetavosť a nezištná pomoc. 
   Koniec roka býva obdobím kedy sa ľudia obzrú za uplynulým obdo-
bím a pri zhone každodenných predvianočných starostí a povinností 
aj hodnotia čo im tento rok priniesol. Je to čas kedy si zaspomínajú na 
veci pekné, ale aj nepríjemné. Úlohou hasičov je častokrát práve po-
môcť svojim blížnym pri tých situáciách, ktoré sa radia do tej druhej 
skupiny.  Dobrovoľný hasičský zbor obce (DHZO) aj v roku 2024 vyko-
nával zásahy pri požiaroch, živelných pohromách, haváriách a iných 
mimoriadnych udalostiach v  katastri našej obce Vysoká pri Morave.
   V tomto roku mali naši dobrovoľní hasiči plné ruky práce. Zásahová a iná 
činnosť hasičskej jednotky bola rozmanitá a počet zásahov, ktoré v roku 
2024 vykonali hasiči vysoko prevyšoval štatistiky z minulých rokov. Aktív-
ne spolupracovali pri eliminácii požiarov a povodňového rizika s profe-
sionálnymi hasičmi, dobrovoľnými hasičmi z okolitých obcí, ale aj počas 
povodne v septembri s armádou SR a dobrovoľníkmi z radov občanov. 
Hasiči nechýbali pri organizovaní kultúrno-spoločenských akcií v našej 
obci. Svoju prípravu na zásah si zdokonaľovali na výcvikoch rôzneho 
typu a zamerania. Uplynulé mesiace priniesli aj takúto zásahovú činnosť:
   Počas veľkonočných sviatkov na Veľký piatok 29. marca bol v  sko-
rých ranných hodinách nahlásený požiar v  potravinárskej firme Ber-
to v našej obci. Na miesto udalosti sa naši dobrovoľní hasiči dostavi-
li s  hasičskou technikou – auto IVECO Daily s potrebným vybavením  
v priebehu 15 minút od nahlásenia, a tak sme boli v areáli firmy skôr 
ako profesionálni hasiči z  Malaciek. Je nutné upozorniť, že v  zmys-
le platnej legislatívy, typ hasičskej jednotky ku ktorému patríme aj 
my, má jednotka od vyžiadania pomoci operačným strediskom za-
bezpečiť akcieschopnosť hasičského družstva na zásah v  rozsahu do 
dvoch hodín. V  spolupráci s  profesionálnymi hasičmi sa zistili príčiny 
zadymenia výrobných hál a  našťastie požiar nebol potvrdený. Vďaka 
patrí nášmu zásahovému hasičskému družstvu v počte 5 členov, kto-
rí svojou rýchlou reakciou potvrdili akcieschopnosť a  pripravenosť.
   V  júni naše DHZO zasahovalo aj pri likvidácii hniezda sršňov v  in-
traviláne obce na Námestí Oslobodenia. Nebezpečná lokalita bola 
zabezpečená a zásah vykonali traja dobrovoľní hasiči. Podzem-
né hniezdo bodavého hmyzu bolo bez mimoriadnych okolnos-
tí a  komplikácií eliminované a  k  ohrozeniu obyvateľov nedošlo.
   Ďalším zo zásahov našich hasičov bol výjazd v  auguste tohto roka 
k požiaru rodinného domu na Rybárskej ulici. Po vyhlásení poplachu 
hasičská jednotka urýchlene zabezpečila výjazd na miesto udalosti. Od 
vyhlásenia poplachu do 10 minút boli naši hasiči na uvedenej adrese. 
Následne bol zabezpečený kontakt s majiteľom objektu a realizované 
vypnutie elektrickej energie v celom objekte. Prieskumom bolo zistené 
silné zadymenie podkrovného priestoru sedlovej strechy. Vzhľadom na 
skutočnosť, že naša jednotka nedisponuje dýchacími prístrojmi určený-
mi na zásah v uzavretom zadymenom priestore, tak nebolo možné po-
kračovať v prieskume v podkroví. Naši členovia v spolupráci s majiteľmi 
objektu vykonávali až do príchodu profesionálnych hasičov z Malaciek 
uvoľnenie prístupu do podkrovia, odstránený bol materiál a osobné veci 
z komunikačných trás a z miesta ohrozenia. Po príjazde hasičov z Mala-
ciek im náš veliteľ odovzdal velenie zásahu a ďalšiu činnosť zabezpe-
čovali v súčinnosti. Príčinou začínajúceho požiaru bola porucha v elek-
troinštalácii domu. Naši hasiči rýchlou, odvážnou a pohotovou prácou 
v prvej fáze rozvoja požiaru zabránili omnoho horšej udalosti na tom-
to objekte. Zasahujúci hasič dostali poďakovanie od vlastníkov domu 
a od starostu obce za svoju činnosť a uchránenie materiálnych hodnôt. 
   Mesiac september tohto roka bol extrémne náročným mesiacom 
na zásahovú činnosť. Dňa 2.9.2024 boli v poobedných hodinách naši 
dobrovoľní hasiči vyzvaní operačným strediskom HaZZ na preve-
renie hláseného dymenia z lesného porastu v katastri našej obce. 
Hasičská jednotka bola v krátkom čase uvedená do pohotovosti a 
uskutočnil sa výjazd na požiar porastu lesa v lokalite Veľké Axi. Vý-
jazd bol realizovaný   hasičským autom Iveco Daily s posádkou 1 + 4 
hasičov. Na miesto požiaru prišla naša jednotka ako prvá a započa-
la s lokalizáciou požiaru. Následne na miesto požiaru prišli hasičské 
jednotky profesionálnych hasičov z Malaciek a DHZO Láb. Velenie 
zásahu bolo odovzdané profesionálnym hasičom a jednotka bola 
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presunutá na zabezpečenie vodného zdroja z  miesta Veľké Axi. Po-
čas zásahu naši hasiči naplnili 15 ks cisterien a vykonávali činnosti 
podľa požiadaviek zasahujúcich hasičov a veliteľa zásahu. Zásah trval 
cca 6 hodín v náročných podmienkach z hľadiska teploty vzduchu a 
prachu. Vďaka patrí najmä strojníkovi nasej HJ a aj mladým prísluš-
níkom, ktorí získali cenné praktické skúsenosti pri ostrom zásahu. 
   Druhý deň naša HJ zasahovala pri opätovnom rozhore-
ní drevnej hmoty na požiarisku - zásah trval druhý deň cca. 
3 hodiny. Následne naša HJ vykonáva monitoring požia-
riska niekoľko dní, aby sa zabránilo ďalšiemu rozhoreniu. 
   Po pár septembrových dňoch kedy pretrvávalo extrémne suché poča-
sie bol siedmim zásahom v tomto roku pre našu dobrovoľnú hasičskú 
jednotku požiar na miestnom cintoríne vo Vysokej pri Morave. Na hodo-
vú nedeľu 8. 9. 2024 o 16:30 bol spozorovaný požiar suchého trávneho 
porastu na cintoríne. Požiar sa vplyvom vetra rýchlo rozširoval. Po ohlá-
sení sa začala mobilizovať HJ, ale vzhľadom na víkendové popoludnie, 
keď veľa členov bolo mimo obce, to nebola ľahká úloha. Výjazd sa však 
podaril do 10 minút od ohlásenia udalosti a po príjazde na miestny cin-
torín bolo prieskumom zistené, že sa jedná o požiar trávnatej plochy 
na južnej strane cintorína s plochu cca 600 m2. Požiar zasiahol aj zo-
pár hrobových miest. Zásah hasičov bol vykonaný pomocou jedného 
vodného prúdu s dĺžkou hadicového vedenia 60 m z automobilu Iveco 
Daily s  objemom cisterny 750 litrov vody. Počas vykonávania haseb-
ných prác na miesto udalosti dorazila jednotka OR HaZZ v Malackách 
s cisternovou Tatrou T815. Zásah bol odovzdaný veliteľovi profesionál-
nych hasičov a naša činnosť pokračovala v hasení porastu v súčinnosti 
so zasahujúcimi hasičmi z HaZZ. V krátkom čase sa podarilo požiar úpl-
ne zlikvidovať a cca po hodinovom výjazde bol zásah ukončený. Vďa-
ka patrí zasahujúcim hasičom, ktorí túto udalosť rýchlo a  fundovane 
zvládli do príchodu profesionálnych hasičov, a tak zabránili rozšíreniu 
požiaru na areál obecného cintorína a na okolité pozemky a objekty. 
   Suché septembrové počasie sa 13. septembra rýchlo zmenilo na opač-
ný extrém – začalo pršať. Od 13. do 20. septembra sa naši členovia DHZO 
riadne zapotili a aj zablatili pri riešení povodňovej situácie v našej obci. 
Podrobnejšie sa o tejto situácii dočítate v samostatnom článku Vysoča-
na, a tak len v krátkosti spomeniem niektoré zabezpečované činnosti 
v tomto období. Jednalo sa o čerpanie zrážkovej vody v rôznych loka-
litách obce, keď vplyvom intenzívnych dažďov  stúpala voda, ktorá už 
nedokázala vsakovať a ohrozovala nehnuteľnosti v obci. Na rieke Mo-
rava sa predpovedali extrémne hladiny, aké naša obec zažila naposledy 
v roku 2013. Tieto hladiny výrazne prevyšovali úrovne III. stupňa povod-
ňovej aktivity. Zabezpečovacie práce na ochrannej hrádzi Moravy ne-
mali konca kraja – vrecami s pieskom sa sanoval protipovodňový múr, 
ktorého havarijný stav ohrozujúci bezpečnosť obyvateľov správca vod-
ného toku – Slovenský vodohospodársky podnik š.p. dlhodobo ignoru-
je. Je načase povedať „stačilo!“ a spraviť koniec výhovorkám a sľubom 
zo strany vlastníka a správcu tejto protipovodňovej ochrannej stavby.  

   Zlý technický stav ochrannej hrádze Moravy sa prejavil sústredený-
mi priesakmi a vývermi v lokalite „za poštou“ a „za plynármi“. V týchto 
lokalitách dobrovoľní hasiči v spolupráci s veľkým počtom dobrovoľní-
kov, vojakov, členov záujmových združení a iných DHZO ručne nanosili 
stovky, tisícky vriec s pieskom na stabilizáciu ochrannej hrádze. Počas 
povodňovej situácie príklade fungovala spolupráca s krízovým štábom 
obce, zástupcami vedenia obce a inými zložkami samosprávy. Hlavné 
bremeno zodpovednosti, finančných nákladov a organizovania vyko-
nala samospráva a  zamestnanci obce, ale  naši dobrovoľní hasiči boli 
svojou obetavou a nezištnou prácou pevným pilierom tejto spolupráce. 
   Teraz s  odstupom času možno len s  pokorou a  zadosťučinením 
poďakovať nielen našim  hasičom, ale všetkým, ktorí aktívne priloži-
li ruku k  dielu. Je pomaly zázrakom, že počas týchto prác sa nestala 
žiadna mimoriadna udalosť, zranenie, nehoda a  pod. Zostáva len 
veriť, že všetka táto vynaložená snaha nezapadne postupom času 
do zabudnutia, nezostane len pri bilancovaní, ale spravia sa reálne 
preventívne kroky pri eliminovaní takýchto udalostí aj do budúcna. 
   Spolupráca so samosprávou v našej obci a s inými organizáciami 
v našej obci je dôležitá aj mimo zásahovej činnosti. Snažili sme sa, ako 
nám sily a  možnosti dovolili, zabezpečovať všetky úlohy a potreby 
obce v oblasti požiarnej ochrany a spolupodieľať sa na spoločensko-
-kultúrnych podujatiach organizovaných obcou. Možno za uplynulé
obdobie spomenúť tradičné akcie – stavanie mája, deň detí, letný sl-
novrat, či lampiónový sprievod, ale aj iné športovo – kultúrne akcie.

 Naša organizácia, ktorej predsedom som bol v  tomto roku zvo-
lený, nedisponuje momentálne veľkým počtom členov - je nás 
v súčasnosti registrovaných 18 osôb, ale máme veľa priaznivcov 
a  sympatizantov, ktorí nám prejavujú podporu a  pomoc. V  mene 
celého DHZO by som chcel za to poďakovať a verím, že táto pod-
pora sa bude aj v  budúcom roku a ďalších pozitívne rozvíjať.

 Ing. Ferdinand Kováč 
predseda DHZO Vysoká pri Morave
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Rok 2024 v Speváckej skupine 
Hochštetňan
   Rok 2024 bol pre SS Hochštetňan výnimočnejší ako po  iné roky. 
Oslávili sme svoje 5. výročie a oslava bola ozaj úžasná. Hosťami a gra-
tulantmi boli priatelia z Moravy – Vonica, Krumvíř s primášom Jan-
kom Zaviačičom,  zástupcovia chorvátskej menšiny – DFS Grbarčieta 
z Devínskej n/V, Spevácka skupina Partička a FS Dopravár z Bratislavy. 
Akciou sprevádzal skvelý moderátor  Jakub Badrna . Špeciálnym ho-
sťom bola p. Mária Reháková , riaditeľka spoločnosti Production Star,  
ktorá ocenila, že aj v dnešnej dobe môžu vzniknúť súbory, ktoré budú 
udržiavať naše tradície a zároveň nás pozvala na Slovenský deň kro-
ja v Banskej Bystrici, čo bol pre súbor neskutočný zážitok. Ďakujeme 
starostovi A. Dvoranovi  za zabezpečenie autobusu. SS Hochštetňan 
a DFS Hochštetko vystúpili v programe s pásmom „ od narodenia po 
starobu“ . Odniesli sme si neopísateľné pocity. Kroj dokázal ľudí tak 
spojiť, že sa na seba všetci usmievali, spolu spievali na každom rohu, 
mali sme pocit, že sme jedna veľká rodina.
   Súbor  v tomto roku vystúpil na hodových slávnostiach v Plaveckom 
Štvrtku, Kuchyni, Malackách na Festivale Mackove cepy, na 6. Záho-
ráckom festivale v Záhorskej Bystrici a spolu s DFS Hochštetko odpre-
zentovali predvianočné zvyky na „Tradičných Vianociach „ v Eurovea 
v Bratislave.

   Deti sú  budúcnosť a je našou povinnosťou ukázať im našu históriu, 
naše tradície, aby to krásne slovenské pretrvalo. Začínali sme s ôsmi-
mi deťmi, od septembra má súbor 20 detí a veríme, že ich bude viac.
   Zatiaľ vystupovali v spojení so súborom Hochštetňan, či už na Slo-
venskom dni kroja v Banskej Bystrici, na Slnovrate a Tradičných Viano-
ciach v Bratislave, kde  už mali  svoje samostatne čísla – Čarovanie na 
Luciu a koledovanie s hadom a „dorotáši“.
   Chystajú sa na Trojkráľový koncert  6.1.2025 v kostole v našej obci, 
tak ich príďte podporiť.
Stretnutie po 15 rokoch
   V septembri sa uskutočnilo stretnutie členov bývalého Zboru sv. 
Ondreja, ktorý viedol od roku 1993 skvelý dirigent Róbert Dinuš. Ži-vot 
prináša rôzne situácie a hoci to bolo smutné, zbor skončil svoje 
pôsobenie v roku 2008. Boli to krásne akcie nielen počas koncertov ale 
aj mimo nich. 
   Minútou ticha sme si uctili tých, ktorý už nie sú medzi nami – Alojz 
Fischer, František Hološka, Jozef Pisoň, František Kováčik, Mária Mar-
diaková,  Eva Mikulášková, Rudolf Mošovský. Zaspomínali sme a zas-
pievali ako kedysi. Tešíme sa, že ani diaľka a ani zdravotný stav neod-
radili od spoločného stretnutia.

  Viera Klčová  

Akí úbohí sú tí, ktorí nikdy nespievajú a zomrú so všetkou svojou hudbou v sebe
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   Prvé mesiace nového školského roka 2024/2025 majú deti vo Farbič-
ke úspešne za sebou. Adaptácia prebehla úspešne, deti každý deň pri-
chádzajú do svojej škôlky s úsmevom na tvári, tešia sa na kamarátov, 
pani učiteľky a nové hračky. Užili sme si spolu krásnu slnečnú jeseň, 
chodili sme na prechádzky, pozorovali vtáčiky, chrobáčiky v  našom 
hmyzom dome, zbierali lístočky, z  ktorých sme si vytvorili stromče-
ky. Vydaril sa nám aj strom z jabĺčok. Naučili sme sa mnoho riekaniek 
a básničiek. Veľa času sme trávili na našom školskom dvore, kde máme 
všetko, čo potrebujeme - strunové hojdačky, veľké ihrisko so šmýkač-
kou a hojdačkami, pieskovisko, veľa autíčok a odrážadiel.
   December sa nesie v znamení adventu a prípravy na vianočné sviat-
ky, a tak sme si aj my spoločne vyrábali ozdoby na náš vianočný strom-
ček, vyzdobili sme si vianočne priestory našej Farbičky. Tešíme sa  na 
mikulášske balíčky, na vianočné fotenie a na vianočné rozprávky, ktoré 

si každý deň čítame. 
   Pre deti je vianočné obdobie plné očakávania, prekvapení, radosti z 
pečenia koláčikov, zdobenia stromčeka, čakania na darčeky. Vytvorme 
preto pre deti nezabudnuteľné zážitky, ktoré ich budú sprevádzať ce-
lým životom.
„Vianoce sú, keď sme spolu, keď rodina sadá k stolu. Mamka, ocko, 
detičky, dedkovia a babičky. Vianoce sú od Ježiška, dal nám lásku do 
balíčka. Bolo jej dosť, dostal každý, rozdelil ju raz a navždy. Medzi ľudí, 
kvietočky, zvieratká aj včeličky. Kúsok lásky zo srdiečka, ukry aj ty do 
balíčka.“
   Prajem vám krásne prežitie vianočných sviatkov, veľa zdravia, šťastia 
a rodinnej pohody.

 Bc. Viera Kopčová

Zo života Detského centra FARBIČKA

VYSOCAN 2.2024.indd   29 15. 12. 2024   1:37:17



OBČASNÍK PRE VŠETKÝCH OBČANOV OBCE VYSOKÁ PRI MORAVE

Základná škola s materskou 
školou Vysoká pri Morave
   V pondelok 2. septembra 2024 sme slávnostne otvorili školský rok 
2024/2025. Do základnej školy nastúpilo 199 žiakov, z  toho 29 pr-
vákov. Otvorili sa dve triedy prvého ročníka.  Do materskej školy sa 
zapísalo 80 detí, z  toho 22 predškolákov. Školský klub detí má dve 
oddelenie s počtom 56 žiakov. Výchovno-vzdelávací proces v ZŠ s MŠ 
Vysoká pri Morave zabezpečuje 27 pedagogických zamestnancov 
a o poriadok, údržbu, chod školy a školskej jedálne sa stará spolu 14 
nepedagogických zamestnancov. 

Život v základnej škole
    Ak si niekto myslí, že život v  škole je samé učenie, nuda a  jedno-
tvárnosť, veľmi sa mýli. A ak nám stále neveríte, stačí sa spýtať žiakov 
a učiteľov ZŠ Vysoká pri Morave. Od prvého momentu, čo škola otvorila 
svoje brány v tomto školskom roku, čakalo žiakov množstvo zážitkov 
a dobrodružstiev. 
   Len v septembri ich čakali Školské športové hry, počas ktorých si žiaci 
zašportovali v skupinách a upevnili tak kamarátske putá medzi sebou. 
Po zábave nasledovala brigáda, počas ktorej si zveľadili školský are-
ál. Ďalej predviedli svoj vynikajúci módny vkus počas Dňa šialených 
klobúkov. Štvrtáci až ôsmaci sa naučili bojovať a nenaletieť agresorom 
prostredníctvom kyberšikany vďaka výchovnému koncertu Nedaj sa, 
hovor o tom!. A žiaci deviateho ročníka sa zúčastnili exkurzie v OPmo-
bility (Plastic Omnium) v Lozorne, ktorá im priblížila pracovné pozície, 
o ktoré by sa v budúcnosti mohli uchádzať. 

V októbri si školáci zmerali sily v súťaži o najväčšie a najmenšie jabĺč-
ko. Víťazov čakala sladká odmena v podobe broskyňového kompótu. 
Mladší žiaci sa neskôr popreháňali so šarkanmi v  ruke po lúkach za 
sprievodu pani vychovávateliek z ŠKD, rodičov a starších súrodencov. 
Žiaci 1. a  3. ročníka v Testovaní pohybových zdatností zistili, na aké 
športy majú predpoklady. Prvý stupeň si rovnako užil vody počas pla-
veckého výcviku a piataci so šiestakmi si ,,zaspíkovali“ po anglicky po-
čas Anglického týždňa s lektorom z tejto ostrovnej krajiny. Dňa 24.10. 
sme si na škole pripomenuli rôznorodými aktivitami význam knižníc. 
Vznikli tak krásne leporelá, ilustrácie, čitateľské karty a jedinečné lite-
rárne diela žiakov. Mesiac zakončili mladší žiaci didaktickými hrami a tí 
starší orientačným behom po moravskej lúke.
   Mesiac november sme otvorili účasťou na McDonald cupe, kde si vy-
braní žiaci prvého stupňa zmerali svoje sily vo futbale so žiakmi z oko-
litých škôl. Ôsmaci a deviataci si počas Dňa župných škôl šli prezrieť 
informačné stánky takmer 50-tich škôl dúfajúc, že si nájdu svoju vysní-
vanú strednú školu. Rovnako sme si pripomenuli 106. výročie ukonče-
nia prvej svetovej vojny symbolickým pripnutím červených makov a  
položením venca pri Pomníku padlých. Naša škola sa zapojila i do Bezo-
balového týždňa, v ktorom si mali žiaci priniesť desiatu v krabičke, a nie 
v alobale alebo servítke.  Mesiac sme ukončili dňom profesií, počas kto-
rého žiaci prišli oblečení tak, akoby už išli priamo do zamestnania. 
   No a ak si myslíte, že to je všetko, tak ste opäť na omyle. Žiaci nielenže 
toho veľa zažili, ale ešte aj  zažijú. V  decembri ich príde navštíviť pán 
Mikuláš, predvedú svoje talenty počas Vianočnej akadémie deti deťom 
a mesiac zavŕšia návštevou Vianočných trhov v Bratislave. Po vianoč-
ných prázdninách ich čaká lyžiarsky kurz a  mnoho iných akcií, ktoré 
nebudeme prezrádzať, aby sme žiakom a ani vám nepokazili radosť. 

VYSOCAN 2.2024.indd   30 15. 12. 2024   1:37:18



OBČASNÍK PRE VŠETKÝCH OBČANOV OBCE VYSOKÁ PRI MORAVE

Život v materskej škole
Počas prázdnin sme nelenili a  aj tento rok sme sa pustili do rekon-
štrukcie interiéru a sociálnych zariadení v triede Žabiek, ktoré boli stá-
le v pôvodnom havarijnom stave. V rámci rekonštrukčných prác, ktoré 
boli financované zo zdrojov obce boli vymenené toalety, umývadlá, 
rozvody vody, boli položené nové obklady, podlaha a  vymaľované 
priestory kúpeľne.
   Okrem rekonštrukcie kúpeľne sme z vlastných zdrojov v celej triede 
a  šatni položili nové podlahy, do spálne nový koberec, všetky 
priestory triedy a šatne sme vymaľovali, zakúpili sme nové policové 
systémy na pomôcky a pracovný materiál do skladu, zamenili 
pôvodné, výdajné drevené okno za nové. Deti sa po prázdninách 
vrátili do zmodernizovanej triedy, ktorá zodpovedá štandardom 21. 
storočia. 
   Z finančných prostriedkov získaných z 2% daní z príjmu, RZ pri MŠ 
zakúpilo na dvor materskej školy balančný mostík. Sponzorsky cez 
DM drogériu sa nám podarilo zabezpečiť futbalový stôl pre deti, ktorý 
je umiestnený na chodbe materskej školy a majú možnosť využívať 
ho všetky deti.

2. septembra sa priestormi materskej školy miešal detský smiech
s plačom. Niektoré novoprijaté deti sa pri príchode do triedy cítili ako 
rybky vo vode, ale niektoré potrebovali viac času na adaptáciu a po-
pritom im vypadli aj slzičky. Trpezlivé a láskavé pani učiteľky deťom 
otvorili svoju náruč a od prvého momentu sa snažili pre deti vytvoriť 
tie najlepšie podmienky pre ich adaptáciu. Výchovno-vzdelávací pro-
ces v materskej škole je obohacovaný rôznymi aktivitami a divadiel-
kami tak, aby učenie deti vnímali ako prirodzenú súčasť ich života. 
Počas roka majú deti možnosť navštevovať krúžok anglického jazyka, 
ktorý sa vyučuje dvakrát do týždňa a deti sa hravou formou učia svoj 
prvý cudzí jazyk. Pohybové a tanečné prvky sa deti učia na krúžku Po-
hybový rytmizáčik a skladať z lega podľa návodu na lego krúžku. Deti 
plniace si povinné predprimárne vzdelávanie navštevujú výtvarný 
odbor, ktorý sa vyučuje raz do týždňa. Deti sa učia správnu techniku 
kreslenia pod vedením pani učiteľky zo Súkromnej základnej umelec-
kej školy vo Vysokej pri Morave.
V prvom polroku sa nám pre deti podarilo pripraviť:
   Medzinárodný deň mlieka:  septembri sme si v  materskej škole 
pripomenuli Medzinárodný deň mlieka. Deti spoznali slovenské a 
exotické mlieka, dozvedeli sa ako mlieko získame, ako sa mlieko spra-
cováva, čo všetko môžeme z mlieka vyrobiť a prečo je dobré mlieko 
piť. Na záver vypracovali pracovné listy a niektorí si vyrobili aj 
medaily.
   Jesenná vychádzka: ekné jesenné počasie sme s deťmi využili  na 
spoločnej vychádzke, počas ktorej sme sa zastavili v stajni Veroniky 
Kneblovej Břečkovej, ktorá nám ukázala, ako sa každý deň čistia koní-
kom kopýtka, ako sa správne koník vyčesáva. Odvážne deti si česanie 
aj vyskúšali. Taktiež sme sa dozvedeli, čím môžeme koníky kŕmiť. Po 
ceste naspäť sme sa zastavili na poľovnom dome, kde na deti čakalo 
malé občerstvenie, ktoré nám zabezpečili mamičky z  rodičovského 
združenia pri MŠ. 
   Jesenná tržnica ovocia a zeleniny: esenná tržnica ovocia a zeleniny 
sa stala neoddeliteľnou súčasťou nášho jesenného programu. Vďaka 
rodičom detí, ktorí nám priniesli v tento deň do materskej školy rôzne 
druhy ovocia a zeleniny, sme dokázali pre deti pripraviť interaktívny 
program spojený s ochutnávkou. Tešíme sa, že aj týmto spôsobom 
vieme deťom priblížiť druhy ovocia a zeleniny, ktoré bežne nekonzu-
mujú.
   Kapitán Kotvička:  o materskej školy zavítalo predstavenie o Kapi-
tánovi Kotvičkovi, ktorý chytal na svojej lodi ryby a ulovil starú fľašu, v 
ktorej sa skrývala správa o tom, že môže nájsť najväčší poklad sveta. 
Kapitán Kotvička sa vydal na dobrodružnú plavbu spoločne s deťmi, 
ktoré sa stali jeho námorníkmi. Slnko svietilo, čajky škriekali a kapitán 
spoločne s námorníkmi hľadali poklad. Plavili sa po ostrovoch, kde 
museli plniť rôzne úlohy, až nakoniec našli najväčší poklad na svete. 
Bolo to srdce plné lásky a porozumenia  Na záver si deti srdiečka, 
ktoré dostali od Kapitána, vymaľovali a darovali tomu, koho majú 
najradšej. 
   Medzinárodný deň jablka: 21. október je vyhlásený za Medzinárod-
ný deň jablka. V  tento deň, sme si s deťmi pripomenuli, aké je toto 
ovocie zdravé, a spoločne upiekli chutné jablkové štrúdle, ktoré sme 
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zjedli ako dezert po chutnom obede.
   Smiech lieči   vaja aktéri, ktorí účinkovali v tomto divadielku, pri-
niesli medzi deti dobrú náladu a úsmev na tvári. Deti sa aj prostred-
níctvom divadielka utvrdili, že smiech a úsmev sú výborným liekom 
na zlú náladu. 

   Kladenie červených makov:  11.11.2024 sme si v obci pripomenuli 
106. výročie ukončenia prvej svetovej vojny pietnym aktom pri Po-
mníku padlých, na ktorom sa zúčastnili aj deti našej materskej školy.
   Korčuľkovo: ýždenný kurz korčuľovania sme absolvovali aj tento 
rok na Zimnom štadióne v Petržalke. Deti sa naučili stáť na korčuliach, 
padať, vstať a samozrejme ísť vpred. Všetky deti na záver kurzu získali 
zlatú medailu, ktorá im urobila veľkú radosť a pozdvihla sebavedo-
mie.
  Postav sa za seba: eti z triedy Včielok a Žabiek sa zúčastnili 
divadelného predstavenia, ktorého príbeh o lesných zvieratách im 
odhalil, aké dôležité je postaviť sa za seba a za všetkých, ktorí to 
potrebujú. Dokonca aj vtedy, keď si myslíme, že to nedokážeme.
   Príchod Mikuláša do MŠ: o roku opäť zavítal do materskej školy 
Mikuláš so svojimi pomocníkmi anjelmi a čertom. Deti za ich 
poslušnosť odmenil sladkými balíčkami a tým, ktorým sa podarilo 
počas roka aj neposlúchať, čert dohovoril.
   Príchod Mikuláša do obce: eti z  triedy Žabiek a Včielok privítali 
Mikuláša s  anjelmi a  čertom na Námestí svojím krátkym pásmom. 
Mamičky z Rodičovského združenia pri MŠ Vysoká pri Morave sa zú-
častnili na vianočných trhoch, ako súčasť mikulášskej akcie, kde  pre-
dávali ručne vyrobené výrobky,  ktoré na predaj priniesli rodičia detí 
z MŠ a aj naši podporovatelia, aj keď deti v materskej škole nemajú. 
Všetkým veľmi pekne ďakujeme, vážime si vašu podporu. Výťažok 
z predaja pôjde na zakúpenie herného prvku na dvor materskej 
školy.
  ečenie medovníkov: to z nás by nemal rád pečenie 
medovníkov. Je to čas strávený pri počúvaní vianočným kolied 
a piesní, vykrajovaní a zdobení cesta, ktoré nám pani kuchárky 
upiekli a najväčšiu rado-sť deti mali, keď si na čerstvých 
medovníkoch pochutnávali.
 Vianočná besiedka: dventné obdobie v materskej 
škole prežívame sviatočne. Je to čas kedy je interiér materskej školy 
vyzdobený dobiela, počúvame vianočné koledy a piesne, 
nacvičujeme program na vianočnú besiedku, ktorá je našou 
poslednou akciou v kalendárnom roku. V  stredu 11.12.2024 sa 
kultúrny dom stal stánkom, v  ktorom sme potešili rodičov, starých 
rodičov a našich priaznivcov progra-mom, ktorý si deti nacvičili 
spolu s pani učiteľkami. Na záver progra-mu sme si popriali krásne 
sviatky a spoločne zaspievali Tichú noc.

Kolektív ZŠ s MŠ Vysoká pri Morave
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Dukla - Devín po svojich
   Na Slovensku je turistika už skoro národným športom. Máme tu nie-
koľko desiatok zaujímavých a krásnych turistických ciest. Najdlhšia, 
najťažšia ale aj najkrajšia je Cesta hrdinov SNP medzi Duklou a Deví-
nom. Meria spolu 770 kilometrov najmä v horskom teréne.

   Traja čerství maturanti prešli za tri týždne túto trasu a nás potešilo že 
medzi nimi bol aj náš občan Michal Kopča. Zaujímalo nás najmä ako 
vznikla myšlienka skúsiť sa popasovať s touto výzvou. Požiadali sme 
Miška aby popísal ako to celé začalo a prebiehalo:

   Ako vznikol nápad prejsť práve Cestu hrdinov SNP. Mali ste už 
predtým nejaké skúsenosti s podobnými trasami?
   Všetci traja už máme za sebou zopár kopcov a turistických trás po 
celom Slovensku, ale toto bola veľmi lákavá výzva. Dohodli sme sa, 
že to skúsime a po roku príprav  sme išli na to.  Hľadali sme v tom  
spôsob, ako zažiť niečo neobvyklé a pokúsiť sa nájsť hranice svojich 
schopností.

Kedy a kde ste štartovali?
   Naša cesta začala v Bratislave na Hlavnej stanici. Po nie celkom 
jednoduchej ceste sme sa premiestnili 29. júna na miesto štartu - 
Dukliansky priesmyk, kde sme našli prvú červenú značku, ktorá nás 
viedla po celej trase až na Devín.

Ako to celé prebiehalo?
   Už vopred sme si naplánovali trasu pomocou informácii z interne-
tu. Pôvodne sme si cestu rozdelili na etapy, ktorých dĺžka a náročno-
sť zodpovedala našim schopnostiam. Každá etapa bola popri tom 
ovplyvnená aj ubytovacími možnosťami, ktoré boli na rôznej úrovni. 
Od spania pod holým nebom, na lavičke v parku, alebo prenocovanie 
v príjemnej útulni. Práve útulne boli miestom, kde sme sa spoznáva-
li s rôznymi zaujímavými ľuďmi, ale pritom náš denný režim vôbec 
nebol veľmi pestrý. Ráno sme sa najedli, ak to bolo možné tak sme 
sa aj umyli, a vyrazili sme podľa plánu. Mali sme občasné prestávky 
na jedlo, alebo keď sme si chceli oddýchnuť od batohov a vychutnať 
výhľady na krásy prírody. 

Ktorá časť cesty bola z tvojho pohľadu najnáročnejšia?
   Možno by ste mysleli, že to budú Nízke Tatry, kde bolo najväčšie 
prevýšenie, avšak z môjho pohľadu tomu tak nebolo. 
Práve v Nízkych Tatrách sme mali najlepšie podmienky a krátke, za-
ujímavé etapy. Najhoršie to bolo vo Veľkej Fatre. Tú sme prešli veľmi 
rýchlo, ale obdarila nás výdatnou búrkou, pri ktorej sme zmokli. No 

tiež boli ťažké túry na Východe, kde sme prešli veľkú časť po asfalte a 
Malé Karpaty, kde nás pomaly ale isto dobiehali otlačené nohy.  

Boli aj nepríjemné zážitky?
   Je takmer isté, že počas takej dlhej cesty sa dostavia. Počas „bivaku“ v 
košickom parku sme prišli o turistické paličky a boli sme odkázaní iba 
na stoly a lavičky v altánku. Mimo toho sme sa s väčšími nepríjemno-
sťami nestretli. Všetci ľudia na trase boli milí a ústretoví, fandili nám a 
podporovali nás.

Chceli ste to niekedy vzdať?
   Myslím si, že každému, kto sa na túto cestu vydá prejde niekedy táto 
myšlienka hlavou. V týchto chvíľach je treba si uvedomiť, prečo som to 
vlastne začal. Tiež boli pre mňa veľkou motiváciou moji spolupútnici, 
ktorí to ťahali so mnou aj v dobrom aj v zlom. A preto som to nevzdal.

Naj zážitok?
   Určite to boli etapy v Nízkych Tatrách. Tam sme boli obdarení dob-
rým letným počasím a krásnymi výhľadmi. Tiež za nami prišli posily 
v podobe našich spolužiakov, ktorí s nami chceli absolvovať aspoň 
zopár etáp. Tam sme zažili najväčšiu zábavu a oddych na útulniach. 

Veľmi príjemný bol i príchod na Devín cez Bratislavu, kedy sme už cíti-
li, že sme doma. A samozrejme dobre padol i uvítací zmrzlinový pohár.

Odporúčaš zdatným Vysočanom tento zážitok?
   Určite áno. Ale celá 770 kilometrová cesta je veľmi náročná. Ak sa na 
ňu vydáte, musíte rátať s tým, že to nie je výlet do Malých Karpát, ale 
za tie zážitky a za ten pocit prekonania svojich schopnosti to určite 
stojí. 

        Michal Kopča
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Obnova kostola Sv. Ondreja 
vo Vysokej pri Morave
   V mesiacoch jún, júl, august 2023 sa začalo so sanáciou havarijného 
stavu v kostole, kedy vlhkosť dosahovala 80% a v časti kostola pri zvo-
nici po stenách s plesnivými mapami stekali kvapky vody. Vlhkostný 
posudok a návrh sanácie vypracoval Ing. Hajtmaník (má skúsenosti v 
tomto odbore a tiež spolupracuje s pamiatkovým ), nám bol 
vodcom pri postupných prácach. 
   Najprv boli odstránené nepriepustné koberce pri stenách, ktoré brá-
nili cirkulácii vzduchu na dlažbe  a tým aj vysychaniu vlhkosti. Začalo 
sa s odstránením vlhkého muriva, následným vysušením (našťastie 
horúce letné mesiace s nepretržitým vetraním rýchlo znižovali vlhko-
sť). Pokračovalo sa s murárskymi prácami, ktoré odborne previedol p. 
Ján Nerád. Pamiatkový úrad povolil maľovanie po rímsy ( asi 6 metrov 
výšky) v pôvodných farbách v kvalite doporučenej pre historické stav-
by. Najnáročnejšie bolo odstránenie starej maľovky po základný náter 
systémom namočenia vodou, škrabaním špachtľou, kefou a handra-
mi. Sokel bol natretý olejovou farbou, ktorú sme odstránili opaľova-
ním a špachtľou. Počas troch mesiacov sa zrenovovala zvonica, ktorej 
poškodený klenbový strop bol pre majstra murára náročnou prácou a 
stena na ľavej strane v hlavnej lodi. 
   V tomto období bola urobená p. Petrom Dvoranom (Burčákom) že-
lezná bránka na zvonici, keďže sa plánovalo s kompletnou renováciou 
vstupných dverí vo zvonici, čo bol vlastne hlavný vstup ešte do pô-
vodnej stavby kostola (r.1660).
   V tom istom období prebehla renovácia dverí p. Erikom Škrabákom 
zo Suchohradu.
Po maliarskych prácach prevedených p. Branislavom Kudlom boli vy-
čistené obrazy, malé oltáre. Pamätná tabuľa nad dverami do zvonice 
bola zrenovovaná p. Mag. art. Vendelínom Nerádom, písmo bolo na-
novo pozlátené. Pánom Nerádom boli tiež odborne zakonzervované 
sochy sv. Petra a sv. Pavla. Vyčistili sa všetky lavice klasickou metódou 
(mydlo, kefa, Diava). Niekoľkokrát bola špeciálnym čističom vyčistená 
dlažba pri laviciach.
   Začiatkom novembra sme začali s rekonštrukciou lustra, ktorý sme v 
domácom prostredí celkom rozobrali, jednotlivé kryštály boli umyté, 
vyleštené, pospájané novým drôtom, hlavné obruče mechanicky vy-
leštené, chýbajúce časti nahradené materiálom z bazáru a vykonaná 
bola aj výmena elektroinštalácie. V polovici decembra sa luster vrátil 
na pôvodné miesto v kostole.
   V marci 2024 sa urobili vetracie komíny na povale (metrové novo-
durové rúry),  čím sa zlepšila cirkulácia vzduchu v priestore kostola.
   Začiatkom apríla 2024 poveternostné podmienky spojené so silným 
vetrom spôsobili uvoľnenie tabuliek skla v oknách, kedy počas po-
božnosti vypadli. Hrozilo nebezpečenstvo úrazu, čo urýchlilo nutnosť 
tejto opravy.  Menili sa poškodené tabule v oknách na pravej strane 
kostola, uvoľnené sklá sa tmelom spevnili, dve celé okná si vyžiadali 
sanáciu tmelom na upevnenie stability. Táto činnosť bola vykonaná  

- 9. 4. 2024 za pomoci p. Romana Jurkoviča s výškovou plošinou. 
Okná boli následne aj umyté.

V apríli zrealizovala obec odvodnenie ľavej strany kostola podľa pro-
jektu p. Ing. Hajtmaníka.
   V polovici mája 2024 sa začalo s druhou etapou prác v interiéri od 
časti pri hlavnom oltári. Tu bola poškodená omietka až po strop v čas-
ti, kde sa nachádza komín, ktorý nespĺňa bezpečnostné parametre a 
poškodzuje stenu. Túto sanáciu vykonal p. Vladimír Gembeš, s opráv-
nením vykonávať bezpečne výškové práce. Zároveň odprášil hlavný 
oltár a vyčistil sochu sv. Margity. Nasledoval ďalší postup prác ako v 
prvej etape - vyčistenie oltára, ošetrená drevená zadná časť značne 
napadnutá červotočom.
   V polovici júna začali práce v časti hlavného vchodu spolu so vstu-
pom a schodiskom na chórus. Vo vstupnej časti bol prasknutý pravý 
stĺp aj s nádobou na svätenú vodu. Rekonštrukciu previedol p. Michal 
Benkovič (zašil, zalepil).
Na chóruse bola opravená a vymaľovaná poškodená omietka pri ok-
nách. Okná boli následne umyté.

   12.9.2024 sa začalo s odprašovaním a vysávaním oltára pri Božskom 
srdci v pravej časti kostola, ktoré vykonal p. Gembeš. Priestor s dvomi 
oknami bol zrenovovaný obvyklým spôsobom.
V poslednej časti prác boli omietky opravené aj pri ostatných oknách 
kostola. Aj tieto okná boli  vyčistené.
   25.10. - 28.10.02024 sa uskutočnil výber z troch kandidátov na re-
konštrukciu komína (vyvložkovanie a predĺženie komína o jeden me-
ter nad strechu). Realizácia prebehla 12.11.2024 firmou Pelko z Kopči-
an, faktúru uhradil pán farár Krupa.
   Vyslovujeme vďaku všetkým sponzorom za finančné príspevky, s 
ktorými sme uhrádzali prácu majstrov, a ktorí odborne previedli veľký 
kus práce. Taktiež  chceme poďakovať za zakúpený materiál na obno-
vu kostola.

.          Vojtech a Terézia Bukovskí     
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OFK Vysoká pri Morave 
- zhodnotenie roku 2024

   V rozbehnutej sezóne 2023/2024 sme mali v súťažiach tieto družstvá: 
muži pod vedeném trénera Petra Neráda, prípravka do 11 rokov (U11) a 
do 9 rokov (U9) pod vedením trénerov Lukáša Ščepána a Martina Kop-
ču. V rámci realizačných tímov a vedenia klubu sa na tejto činnosti ďalej 
podieľali Ferko Bobák, Jozef Gabaš, Miroslav Kopča, Boris Malárik, Boris 
Urbanič a mnohí ďalší.
   Družstvo mužov začalo rok 2024 kvalitnou prípravou po dlhšom čase 
obohatenou aj sústredením a zimným turnajom na umelej tráve. Cieľom 
bolo si v jarnej časti zaistiť dostatočne komfortnú pozíciu v tabuľke a 
zostať mimo zostupovej zóny. Kvôli čoraz oslabenejšiemu hráčskemu ká-
dru sme sa však na konci sezóny zachraňovali v 6. lige, čo sa našťastie aj 
podarilo. Počas letnej prestávky bolo cieľom doplniť káder o čo najviac 
mladších hráčov, ideálne z našej obce. Jesenná sezóna ročníka 
2024/2025 sa však naďalej niesla v znamení nevyrovnaných výkonov, čo 
sa prejavi-lo na našej predposlednej pozícii v tabuľke po jeseni. Cez zimu 
nás teda čakala neľahká úloha stabilizovať káder a hlavne skonsolidovať 
náladu v mužstve samotnom.
   Družstvo prípravky U11 pokračovalo aj v roku 2024 v zlepšených vý-
konoch a postupne s nimi prichádzalo aj viac vyrovnaných zápasov a ví-
ťazstiev. Ku koncu sezóny si deti, rodičia a tréneri túto pozitívnu vlnu po-
riadne užívali. Po rokoch s množstvom prehier v zápasoch voči výrazne 
starším družstvám konečne prišlo sebavedomie a aj výsledky.
   Káder tejto staršej prípravky sa pre  sezónu 2024/2025 transformoval 
na družstvo mladších žiakov do 13 rokov (U13). V dobrej nálade po 
zlepše-ných výsledkoch U11 na jar sa toto nové družstvo pustilo, už pod 
vedením nových trénerov Martina Poláka a Tomáša Kolarčíka,  vervou 
do letnej prípravy, čo sa adekvátne prejavilo na výsledkoch v jesennej 
časti novej sezóny. Napriek tomu, že dve tretiny hráčov vekovo stále 
patrila do mlad-šej kategórie (prípravka U11), dokázali viac než držať 
krok s často staršími a fyzicky vyspelejšími súpermi  a po jesennej časti 
skončili na peknom 4. mieste z deviatich hrajúcich klubov v súťaži.
   Družstvo mladšej prípravky (U9) sa takisto zúčastňovalo súťažných mi-
niturnajov. Počas jarnej časti sezóny 2024/2025 aj za podpory niektorých 
skúsenejších hráčov so skúsenosťami z U11-ky sa nám darilo aj vyhrávať. 
Avšak našou prioritou bolo dať prednostne priestor mladším hráčom, 
ktorí ešte nehrávajú za U11-ku a to bez ohľadu na výsledky zápasov. V 
novej sezóne sme opäť pokračovali v účasti v kategórii U9. Tu sa prejavila 
stále slabšia zápasová skúsenosť a na prvé víťazstvo si musíme asi počkať 
do jari 2025. Najmladšie deti, vekovo 4 až 7-ročné sa takisto zapájali do 
tréningového procesu a príležitostne hrali prípravné zápasy proti roves-
níkom z okolitých obcí.
   Celkovo sa v roku 2024 aktívne zúčastňovalo tréningovej a zápasovej 
činnosti v mládežníckych kategóriách zhruba 40 detí, čo dáva prísľub pre 
zachovanie kontinuity a tiež postupné vybudovanie kvality v budúcich 
sezónach.     Martin Kopča
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Uznesenia Obecného zastupiteľstva obce Vysoká pri Morave č. 
5/2024,  konaného dňa 05.09.2024  

Uznesenie číslo 59/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje predložený pro-

gram zasadnutia bez pripomienok, dodatkov a zmien.  
 ( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 60/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave určuje za overovateľov 

zápisnice zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva poslancov Ing. Hanu To-
mečkovú a p. Mariána Kohúta, za zapisovateľku pracovníčku obce p.Hanu 

Malcherovú.    
( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 61/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave berie na vedomie správu 
hlavnej kontrolórky o plnení uznesení prijatých na obecnom zastupi-

teľstve vo Vysokej pri Morave dňa 03.07.2024, že tieto uznesenia termino-
vané ku dňu 02.09.2024 sú splnené a dlhodobé sa priebežne zabezpečujú. 
 ( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0  ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 62/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave berie na vedomie  

Podanú správu o činnosti starostu obce za obdobie od 03.07.2024 – 
05.09.2024 

Podané správy predsedov komisií o činnosti za obdobie od 03.07.2024 – 
05.09.2024 

 ( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 63/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje Hospodárenie 

obce k 30.06.2024 podľa predloženého návrhu, bez pripomienok a výhrad 
( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“  - 0 

Uznesenie číslo 64/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje Úpravu rozpočtu 

č.1 podľa predloženého návrhu, bez pripomienok a výhrad 
( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“  - 0 

Uznesenie číslo 65/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave súhlasí s prenájom časti 

obecného pozemku parcela registra „E“ KN č. 775/6 o výmere cca 30m2 
pre žiadateľa Samuela Gašpara, bytom Bratislava za účelom zriadenia par-
kovacieho státia a vjazdu na pozemok na ul. Krížna 2, Vysoká pri Morave v 

sume 75€/rok na dobu neurčitú. 
( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“  - 0 

Uznesenie číslo 66/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje vloženie sumy 

200.000 eur na ročný termínovaný vklad do Slovenskej sporiteľne, a.s. z 
rezervného fondu  

( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:   „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“  - 0 

Uznesenie číslo 67/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave súhlasí s pridelením nájom-

ného, obecného bytu v učiteľskej bytovke Hlavná 21 pre Mgr. Katarínu 
Kapustovú, Dačov Lom 145 od 15.09.2024 za rovnakých podmienok ako 

majú ostatní nájomcovia v učiteľskej bytovke.    
 ( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“ - 0 „ZDRŽAL SA“  - 0 

Udelenie čestného občianstva
   Obec Vysoká pri Morave rozhodnutím Obecného zastupiteľstva v zmys-
le zákona NR SR č. 369/1990 Zb. udelila : 
Čestné občianstvo Univ. Prof. i. R. Dipl. Ing. Dr. Mikulášovi Luptáčikovi
za dlhoročnú reprezentáciu obce Vysoká pri Morave a rakúsko – sloven-
skej spolupráce v oblasti školstva, vedy a techniky. 
   Mikuláš Luptáčik sa narodil 15.8.1944 vo Vysokej pri Morave - vtedaj-
šie Hochštetno.  Dlhodobo býva vo Viedni, avšak svojou dušou a srdcom 
zostal Hochštetňanom. Po absolvovaní gymnázia v roku 1961 študoval do 
roku 1966 na Ekonomickej univerzite v Bratislave ekonomicko-matema-
tické výpočty. Tu pôsobil ako asistent do roku 1971.  V rokoch 1968-1970 
absolvoval vo Viedni študijný pobyt na Inštitúte pre vyššie štúdium vo 
Viedni (Institut für Höhere Studien Wien). V rokoch 1971-1973 na tomto 
inštitúte aj pracoval. V roku 1973 prešiel 
na Technickú univerzitu vo Viedni na katedru operačného výskumu, kde 
v júni 1976 úspešne ukončil doktorandské štúdium. Od roku 1982 bol do-
centom pre operačnú analýzu a matematickú ekonómiu. Od roku 1988 
do roku 1999 pôsobil na Technickej univerzite vo Viedni ako mimoriad-
ny profesor. Dňa 1.9.1999 bol menovaný za univerzitného profesora pre 
kvantitatívnu ekonómiu na Ekonomickej univerzite vo Viedni, kde viedol 
túto katedru a neskôr bol vedúcim katedry pre peňažnú a fiškálnu politi-
ku. Od 1.10. 2009 je emeritným profesorom  Ekonomickej univerzity vo 
Viedni. Od roku 1997 do roku 2015 bol hosťujúcim profesorom na Fakulte 
matematiky, fyziky a informatiky Univerzity Komenského v Bratislave. Od 
roku 2003 je vedeckým riaditeľom Vienna Institute for Industrial Research. 
V rokoch 2011 až 2015 bol dekanom katedry hospodárskej politiky na ná-
rodnohospodárskej fakulte Ekonomickej univerzity v Bratislave. Publiko-
val viac ako 70 článkov v karentovaných medzinárodných časopisoch. Má 
tri monografie v zahraničných vydavateľstvách. Absolvoval viacero zahra-
ničných pobytov ako profesor a pozvaný prednášajúci na Univerzite Can-
tenburry, Univerzite v Siene a na Univerzite v Halifaxe v Kanade. V rokoch 
2009, 2010 a 2013 na Univerzite AALTO v Helsinkách. V roku 2012 na SEI-
KEI Univerzite v Tokiu a univerzitách v Nemecku, vo Švajčiarsku a Rakúsku. 
V rokoch 1993-2004 bol editorom časopisu CENTRAL EUROPEAN JOUR-
NAL FOR OPERATIONS RESCARCH, kde je dodnes členom redakčnej rady. 
Okrem toho je členom mnohých redakčných rád časopisov a  členom 
medzinárodných vedeckých spoločností. V roku 2017 bol menovaný za 
člena Academia Europea za vednú oblasť ekonómia. V roku 1998 mu bola 
udelená medzinárodná cena Slovenskej akadémie vied za vynikajúce vý-
sledky v oblasti spoločenských vied, ktorá sa udeľuje významným osob-
nostiam podporujúcim spoluprácu so slovenskými vedeckými ústavmi 
a univerzitami.  V  roku 2002 získal cenu senátora Wilhema Wilflinga n a 
Ekonomickej univerzite vo Viedni za mimoriadne vedecké výsledky.  SAV 
a Univerzita Komenského ho považuje za svetovo uznávanú kapacitu. 
   Obec Vysoká pri Morave už pred rokmi  udelila Mikulášovi Luptáčikovi 
vyznamenanie Posol obce Vysoká pri Morave. 
   V  roku 2024 udelil prezident Spolkovej republiky Rakúsko Mikulášovi 
Luptáčikovi vysoké štátne vyznamenanie „Rakúsky čestný kríž prvého 
stupňa“ za vedu a umenie. Profesor Mikuláš Luptáčik sa výrazným spôso-
bom zaslúžil o vznik a rozvoj bilaterálneho programu spolupráce medzi 
Rakúskom a Slovenskom v oblasti vysokého školstva, vedy a výskumu. Od 
9.5. 2024 pri príležitosti 80 narodenín je čestným občanom našej obce. 
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Uznesenie číslo 75 /2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave  r u š í  Uznesenie č. 40/2024 

zo dňa 02.05.2024, ktorým OcZ súhlasilo s uzatvorení budúcej kúpnej 
zmluvy medzi budúcim predávajúcim: REBMANS, s.r.o. a budúcim kupujú-
cim: Obec Vysoká pri Morave z dôvodu, že v predmetnom uznesení nie je 

špecifikovaný predmet budúcej kúpnej zmluvy.  
( Uznesenie schvaľuje  9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   -  9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 76/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave  s ú h l a s í  s uzatvorením 

budúcej kúpnej zmluvy podľa predloženého návrhu medzi budúcim 
predávajúcim: REBMANS,    s.r.o. Bratislava a budúcim kupujúcim: Obec 

Vysoká pri Morave, kde budúci predávajúci je investor a stavebník vodnej 
stavby pozostávajúcej z:   verejnej kanalizácie stoka „F“, profil: DN300, ma-
teriál: PVC-U, v dĺžke 181,90 m, vrátane kan. šácht; stoka „G“, profil: DN300, 

materiál: PVC-U, v dĺžke 111,00 m, vrátane kan. šácht; stoka „H“, profil: 
DN300, materiál: PVC-U, v dĺžke 111,00 m, vrátane kan. šácht; stoka „I“, 

profil: DN300, materiál: PVC-U, v dĺžke 111,00 m, vrátane kan. šácht; výtlak 
„VT1“, profil: D90, materiál: HDPE DN90 SDR17 PN10, v dĺžke 403,64 m a  

čerpacej stanice splaškových vôd „ČS“, vnútorný priemer DN2200, materiál: 
betónové skruže, 2x čerpadlo typ „FLYGT 3085 SH3“, vybudované v okrese 

Malacky, obci Vysoká pri Morave, katastrálne územie 
Vysoká pri Morave, v rámci stavby (projektu): „IBV Vysoká pri Morave – 

Lokalita B“ na pozemkoch parcely registra „E“: -parcelné číslo 3099/1, druh 
pozemku: zastavaná plocha a nádvorie o výmere: 3949 m2, zapísaný na 

liste vlastníctva č. 4158 (pozemky sú vo výlučnom vlastníctve Obce Vysoká 
pri Morave) parcely registra „C“: -parcelné číslo 3099/3, druh pozemku: za-

stavaná plocha a nádvorie o výmere: 2122 m2, zapísaný na liste vlastníctva 
č. 4157 (pozemky sú vo výlučnom vlastníctve Slovenskej republiky) 

-parcelné číslo 4262/63, druh pozemku: orná pôda o výmere: 1187 m2, 
zapísaný na liste vlastníctva č. 1319 (pozemky sú vo výlučnom vlastníctve 

Ing. Stanislava Dräxlerová r. Plicová),  
-parcelné číslo 4262/62, druh pozemku: ostatná plocha o výmere: 213 m2, 
zapísaný na liste vlastníctva č. 1319 (pozemky sú vo výlučnom vlastníctve 

Ing. Stanislava Dräxlerová r. Plicová),  
-parcelné číslo 4262/65, druh pozemku: ostatná plocha o výmere: 1741 

m2, zapísaný na liste vlastníctva č. 4531 (pozemky sú vo výlučnom vlast-
níctve REBMANS, s.r.o.), 

-parcelné číslo 4262/69, druh pozemku: ostatná plocha o výmere: 955 m2, 
zapísaný na liste vlastníctva č. 4531 (pozemky sú vo výlučnom vlastníctve 
REBMANS, s.r.o.), -parcelné číslo 4262/70, druh pozemku: ostatná plocha 
o výmere: 973 m2, zapísaný na liste vlastníctva č. 4531 (pozemky sú vo 

výlučnom vlastníctve REBMANS, s.r.o.), 
-parcelné číslo 4262/71, druh pozemku: ostatná plocha o výmere: 976 m2, 
zapísaný na liste vlastníctva č. 4531 (pozemky sú vo výlučnom vlastníctve 
REBMANS, s.r.o.), nachádzajúcich sa v obci Vysoká pri Morave, v katastrál-

nom území Vysoká pri Morave, okres Malacky. 
(Uznesenie schvaľuje    9 poslancov z prítomných   9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Hana Tomečková   Milan Lapčík       

Uznesenia podpísané starostom. 
 Mgr. Andrej  D v o r a n                        

starosta obce 

Uznesenia Obecného zastupiteľstva obce Vysoká pri Morave č. 
5/2024,  konaného dňa 30.10 .2024  

Uznesenie číslo 77/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje predložený pro-

gram zasadnutia bez pripomienok, dodatkov a zmien.  

( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 
 Výsledok hlasovania:  „ZA“- 9   „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 68/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje realizáciu asfalto-

vej cesty                   v Zemianskom II. firmou Metrostav a.s. v zmysle cenovej 
ponuky v sume 12.500 eur s DPH.    

( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 69/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje práce na rekon-
štrukcii kúrenia na futbalovom štadióne na základe cenovej ponuky p. 

Jána Horvátha, Vysoká pri Morave v sume 3.500 eur s DPH.     
 ( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 70/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave súhlasí  

a./ s výpoveďou nájomnej zmluvy zo dňa 31.08.2008 v súlade s § 710 ods.
OZ medzi nájomcom Ivanom Šimuničom a prenajímateľom Obcou Vyso-

ká pri Morave z dôvodu nových podmienok prenájmu bytu s.č. 218;   
b./ s uzatvorením novej nájomnej zmluvy medzi nájomcom Ivanom 

Šimuničom a prenajímateľom Obcou Vysoká pri Morave podľa predlože-
ného návrhu   

( Uznesenie schvaľuje 8  poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 71/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje odpis pohľadávok 
na stočnom za minulé roky podľa predloženého návrhu zoznamu dlžní-

kov vo výške 19.530,24 eur. 

( Uznesenie schvaľuje 8 poslancov z prítomných 8 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 8 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Overovatelia zápisnice:                Ing. Hana Tomečková   Marián Kohút      

Uznesenia podpísané starostom. 

 Mgr. Andrej  D v o r a n      
starosta obce 

Uznesenia Obecného zastupiteľstva obce Vysoká pri Morave č. 
6/2024,  konaného dňa 25.09.2024  

Uznesenie číslo 72/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave s ch v a ľ u j e predložený 

program zasadnutia bez pripomienok, dodatkov a zmien. 
 ( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 73/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave  u r č u j e za overovateľov 
zápisnice zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva poslancov Ing. Hanu 
Tomečkovú a p. Milana Lapčíka, za zapisovateľku Ing. Elenu Vincekovú  

( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 
 Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 74/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave u k l a d á starostovi obce 

Mgr. Andrejovi Dvoranovi podať trestné oznámenie na neznámeho 
páchateľa, ktorý opakovaným zanedbaním starostlivosti o svoj majetok   
- protipovodňový múr, spôsobil pri povodni a následnej mimoriadnej 

situácii v období od 13.9. 2024 riziko ujmy na zdraví a majetku väčšieho 
množstva osôb, obyvateľov obce Vysoká pri Morave tým, že napriek 

predchádzajúcim žiadostiam a výzvam obce podporenými „Záznamami 
z technicko – bezpečnostných prehliadok a záznamom z  miestneho 

šetrenia  nevykonal dostupné opatrenia, najmä opravu protipovodňového 
múru, a tým spôsobil bezprostredné ohrozenie väčšieho množstva osôb a 

majetku v katastri obce Vysoká pri Morave. 
 ( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   -  9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 
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Uznesenia Obecného zastupiteľstva obce Vysoká pri Morave č. 
8/2024,  konaného dňa 20.11.2024  

 Uznesenie číslo 87/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje program zasad-

nutia, doplnený o bod č.4-  Podnet na prešetrenie nelegálnej skládky 
navezenej zeminy a bod č.5 Rôzne.  

 ( Uznesenie schvaľuje 7 poslancov z prítomných 7 a z celkového počtu 9 ) 
 Výsledok hlasovania:  „ZA“  - 7    „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 88/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave určuje za overovateľov 

zápisnice zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva č.8/2024 poslancov Ing. 
Hanu Tomečkovú a p. 

Silviu Novoveskú, za zapisovateľku pracovníčku obce Mgr. Ivanu Polákovú.    
( Uznesenie schvaľuje 7 poslancov z prítomných 7 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 7 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 89/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje realizáciu kapi-

tálovej investície pre projekt „Rozšírenie existujúcej stokovej siete v obci 
Vysoká pri Morave“ vo výške poskytnutej dotácie z Environmentálneho 

fondu v sume 2 698 557,00 € a minimálneho spolufinancovania oprávne-
ných nákladov vo výške 27 258,16 €. 

 ( Uznesenie schvaľuje 7 poslancov z prítomných 7 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 7 PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 90/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave poveruje starostu podaním 

podnetu na OÚ ŽP Malacky na prešetrenie a preskúmanie nelegálnej 
skládky navezenej zeminy na obecných pozemkoch na parc.č. 1146/7, 

2487, 2488, 2493, 2494, 2499 a parc.č. 2482, k.ú. Vysoká pri Morave.     
( Uznesenie schvaľuje 7 poslancov z prítomných 7 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 7 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Overovatelia zápisnice:                  Ing. Hana Tomečková    
       

 Uznesenia podpísané starostom. 

 Mgr. Andrej  D v o r a n 
starosta obce 

Uznesenie číslo 78/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave určuje za overovateľov zápis-
nice zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva č.7/2024 poslancov Ing. Hanu 

Tomečkovú a p. Beátu Miškolciovú, za zapisovateľku pracovníčku obce 
Mgr. Ivanu Polákovú.    ( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a 

z celkového počtu 9 ) 
 Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 79/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave berie na vedomie správu 
hlavnej kontrolórky o plnení uznesení prijatých na obecnom zastupi-

teľstve vo Vysokej pri Morave dňa 05.09.2024 a dňa 25.09.2024, že tieto 
uznesenia terminované ku dňu 30.10.2024 sú splnené a dlhodobé sa 

priebežne zabezpečujú. 
( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

 Výsledok hlasovania: „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 80/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave berie na vedomie                                                    

Podanú správu o činnosti starostu obce za obdobie od 05.09.2024 – 
30.10.2024 

Podané správy predsedov komisií o činnosti za obdobie od 05.09.2024 – 
30.10.2024 

( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0    „ZDRŽAL SA“ - 0          

Uznesenie číslo 81/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje Hospodárenie 

obce k 30.9.2024 podľa predloženého návrhu, bez pripomienok a výhrad 
 ( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0    

Uznesenie číslo 82/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje predložený návrh 
zastavovacej štúdie a prístupovej cestnej komunikácie pri Hraničiarskej 

ulici v lokalite B16. Zastavovacia štúdia navrhuje umiestnenie 7 rodinných 
domov, podľa prílohy č. 1, na pozemkoch registra „C“ KN parc.č. 4109/8 a č. 
4109/10, zapísaných na LV č. 4568 vo vlastníctve žiadateľa BB TRADE s.r.o. 

Príloha: Výkres č. 1 Zastavovací plán č. p. 4109/8, 10 vypracovaný Ing. J. 
Balážom v 10/2024, tvorí neoddeliteľnú súčasť materiálov OcZ č. 7/2024 

 ( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 
 Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 83/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje nákup garáže na 
futbalový štadión na základe predloženej cenovej ponuky spoločnosti 
PROBETON s. r. o. v sume 16.344 eur s DPH, ktorá najlepšie kvalitatívne 

spĺňa požadované parametre a nevyžaduje si dodatočné náklady. 
( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 84/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje rozšírenie prác 
na projektovej dokumentácií „Zateplenie ZŠ vo Vysokej pri Morave“ od 

spoločnosti MASPLAN s.r.o. 
v sume 5.450 eur bez DPH (6540 eur s DPH). 

( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 85/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave schvaľuje: 

Predloženie žiadosti o poskytnutie príspevku v rámci programu ,,Výstavba, 
rekonštrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry v obciach do 3000 
obyvateľov“ na základe výzvy č. 2024/001 Fondu na podporu športu na 

projekt Multifunkčné ihrisko a bežecká dráha v areáli školy Vysoká pri 
Morave. 

Zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia 
finančných prostriedkov z Fondu na podporu športu. 

Zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizova-

ného projektu vo výške minimálne 10% z celkovej sumy oprávnených 
výdavkov projektu 44 814,31 EUR s DPH. 

Zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov projek-
tu z rozpočtu obce Vysoká pri Morave 

( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 
Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Uznesenie číslo 86/2024 
Obecné zastupiteľstvo vo Vysokej pri Morave súhlasí s vypracovaním rea-
lizačného projektu na Úpravu verejných priestorov – chodník Dužstevná 
a parkovisko Krížna- Továrenská od spoločnosti ARCHIX, s r.o. Malacky v 

sume 5220 eur s DPH  
( Uznesenie schvaľuje 9 poslancov z prítomných 9 a z celkového počtu 9 ) 

Výsledok hlasovania:  „ZA“   - 9 „PROTI“  - 0 „ZDRŽAL SA“ - 0 

Overovatelia zápisnice: Ing. Hana Tomečková   Beáta Miškolciová       

Uznesenia podpísané starostom. 

 Mgr. Andrej  D v o r a n 
starosta obce 
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Jubilanti – od 1.8.2024 – 31.12. 2024

50  roční 
 Dulanská Barbara,

 Černek Juraj,
 Mgr. Janotková Zuzana, 

Mgr. Klasová Martina, 
Matúšek Radovan, 
Houdek Zdenko, 

Šimunič Ivan, 
Novoveská Martina, 

Áresta Peter, 
Matúšková Denisa, 
Salayová Andrea,

lk František, 
Urbanič Marek  

55 roční 
 Klasová Jana, 

Ragas Rastislav, 
Drobilič František,

 Šebela Pavel, 
Šušuk Miroslav, 

Kužlíková Denisa, 
Filípek Peter, 

Urbanič Radovan,
 Baumannová Jana, 

Taro Viliam,
 Čermáková Alica,

 Danihelová Zuzana, 
Marčičiaková Valéria 

60 roční 
Reseková Viera, 

Konya Jozef, 
Filípek Marián, 

Lapčíková Magdaléna,
 Belošič Ľuboš,

 Ing. Rusnák Ján, 
Ing. Kolařík Vlastimil, 

Prokop Pavol,
 Chmelová Emília,
 Rusnák Jaroslav

65 roční 
Salajová Mária, 

Tokošová Valéria  

70 roční 
Kvaššayová Anna, 

Kaleja Ladislav, 
Dvoranová Ľudmila,

 Fošnár Emil, 
Novoveská Zdenka, 

Matulová Božena 

75 roční 
 Bortlíková Jozefa,

 Dvoran Karol,
 Michelerová Eva, 
Salayová Amália 

80 roční 
Kavická Ľudmila, 
Černeková Eva, 

Orgoňová Helena,
 Bročka Anton, 

Odvárková Anna 

85 roční 
 Kovár Rudolf,

 Darážová Mária, 
Némethová Melánia,

 Klasová Berta   

90 roční 
 Venduhová Jozefa 

Zoznam narodených detí 
od 1.8. 2024

Občania zomrelí 
od 1.8. 2024

Dinuš Ján,
 Kopča Ladislav, 
Hrebeň Milan, 
Kadnár Peter, 

Salayová Aksiňa, 
Boríková Anna, 
Klechová Anna, 

Prokeš Karol, 
JUDr. Šlacer Karol, 

Šporánková Darina,
 Kopča František 

Bachňák Richard, 
Krausková Julia, 
Kopča Samuel, 
Zeman Anton, 

Polčič Patrik 
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